
گـــزارش

رئیس مشترکین درآمد شرکت آب منطقه ای اصفهان مطرح کرد؛

افزایش تولید همزمان با کاهش مصرف آب در فولاد مبارکه
رئیس مشترکین درآمد 
شرکت آب منطقه ای 
اصفهان با اشــاره به اینکه فولاد مبارکه با 
افزایش بیش از سه برابری تولید، یک درصد 
از آب رودخانه را برداشــت می کند، گفت: 
این میزان مصرف آب در بین تولیدکنندگان 
فولاد داخلی و خارجی یک شاخص و الگو 

محسوب می شود.

شهرام نخعی با بیان اینکه فولادمبارکه بزرگترین 
شرکت فولادساز کشور است، اظهار کرد: تلاش 
شرکت فولاد مبارکه برای اجرای پروژه های بهینه 
ســازی مصرف آب و کاهش برداشــت آب خام 
از زاینده رود و همچنیــن کاهش مصرف آب در 
فرایندهای تولید، بزرگترین واحد صنعتی کشور 
را با رکورد کمترین میزان مصــرف آب در میان 

شرکت های داخلی و خارجی معرفی می کند.
وی افزود: مصرف آب در شــرکت فولاد مبارکه 
نســبت به متوســط مصرف آب شــرکت های 

بزرگ فولادی جهان بسیار کمتر است. در فولاد 
مبارکه مصرف آب به ازای هر تن تولید حدود سه 
مترمکعب است و با سرمایه گذاری ۶ هزار میلیارد 
ریالی در ایجاد شبکه فاضلاب، جمع آوری، تصفیه 
و بازچرخانی پساب ۹ شهر اطراف شرکت فولاد 

مبارکه را تامین می کند.
رئیس مشــترکین درآمد شــرکت آب منطقه 
ای اصفهان گفت: میزان ۳۰ درصــد از آب مورد 

نیاز شــرکت فولاد مبارکه از محــل بازچرخانی 
 پساب های تصفیه شده شهرهای اطراف تامین

 می شود.
وی به اصــلاح فراینــد تولید و ایجاد سیســتم 
بازچرخانی آب در شرکت فولاد مبارکه اشاره کرد و 
افزود: فولاد مبارکه اولین کارخانه ای است که قبل 
از شروع فرایند تولیدخود، اقدام به احداث تصفیه 

خانه پساب صنعتی کرد.

اخبار اصفهان
گــــــزارش

رونمایی از کتاب »تاریخ آب و فاضلاب اصفهان«

صنعت آبفا اصفهان 
همچنان در ارائه 
خدمات به مردم 
در کشور پیشرو 

محسوب می شود 
چرا که کارکنان 

فعلی این صنعت 
میراث دار خوبی از 

لحاظ خدمات رسانی 
بی وقفه به مردم 

می باشند

مدیر عامل شرکت آبفا استان اصفهان : »اصفهان در دهه 1340 شمسی«، » اصفهان پیش از تشکیل سازمان آب و فاضلاب«، »تاسیس سازمان آب و 
فاضلاب اصفهان«، »گسترش کار سازمان آبفا به شهرهای اطراف« و »تشکیل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان« عناوین پنج فصل نخست این کتاب 
را تشکیل می دهند. فصل ششم این کتاب که »تاریخ شفاهی« نام دارد حاوی 20 مصاحبه با افراد مطلع و تاثیرگذار در طول تاریخ فعالیت شرکت آب و 

فاضلاب استان اصفهان است که مطالعه آن برای مخاطب لذت بخش است.

با حضور جمعــی از مدیران 
عامــل ادواری شــرکت آبفا، 
کتاب »تاریــخ آب و فاضلاب 

اصفهان« رونمایی شد .
مدیرعامل شرکت آبفا استان 
اصفهان در این مراسم گفت: 
ایــن کتاب با هدف مســتند 
ســازی تلاش هایی که در دهــه چهل تا 
کنون در راســتای ارائه خدمات زیر بنایی 
همچون تامین آب شرب سالم و بهداشتی و 
جمع آوری، دفع و تصفیه فاضلاب به مردم 

اصفهان صورت گرفته، منتشر شده است.
هاشم امینی با بیان اینکه بنیانگذار صنعت 
آبفا در کشور، اصفهان می باشد عنوان کرد: 
صنعت آبفــا در اصفهان پایه گذاری شــد 
و دیگر استانهای کشــور با الگو برداری از 
اصفهان، چگونگی ارائــه خدمات آبفا را در 

دستور کار قرار دادند.
وی ادامه داد: صنعت آبفا اصفهان همچنان 
در ارائه خدمات به مردم در کشــور پیشرو 
محسوب می شود چرا که کارکنان فعلی این 
صنعت میراث دار خوبی از لحاظ خدمات 

رسانی بی وقفه به مردم می باشند.
مدیرعامل شــرکت آبفا اســتان اصفهان 
با بیان اینکه در 11 ســال گذشته به رغم 
محدودیت های منابع آب، آب شرب پایدار 
مردم تامین گردیــد، تصریح کرد: علاوه بر 
اینکه با استفاده از تکنولوژی نوین آب شرب 
مردم در سطح استان به صورت پایدار تامین 
گردید، خدمات رسانی در قالب جمع آوری، 
انتقال، دفع فاضلاب به صورت بهداشــتی 
با ســرعت قابل توجهی در دستور کار قرار 
گرفت، به گونه ای که تقریبا در هر سال یک 
تصفیه خانه در سطح استان در مدار بهره 

برداری قرار گرفته است.
امینی به سرمایه گذاری بخش خصوصی 
در پروژه های آبفا اشاره کرد و اظهار داشت: 
از سال ۹2 تاکنون بیش از ۳ هزار میلیارد 

تومان به روش های مختلــف از جمله بیع 
متقابل، فایناس و تبصره ۳ سرمایه گذاری 

شده است.
وی بهره مندی آبفا از تکنولــوژی در ارائه 
خدمات مستمر به مردم را موثر برشمرد و 
بیان داشت: تودشک اولین شهر هوشمند 
از لحاظ تامین و توزیع آب شرب می باشد 
و این امر در دیگر شهرها همانند خوانسار و 

بادرود عملیاتی شده است.
وی افــزود : 2۳ خدمــت آبفا بــه صورت 
الکترونیک و غیر حضوری ارائه می شــود 
که این امر بیانگر بهره مندی مطلوب آبفا 

اصفهان از دانش روز می باشد.
امینی گفت: شرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان نخستین شرکت آبفای کشور به 
شمار می رود که تاکنون با نصب یک میلیون 
و 4۰۰ هزار انشعاب آب در ۹8 شهر و حدود 
1۰۰۰ روستای استان و نیز نصب ۶7۰ هزار 
انشعاب فاضلاب در ۳5 شهر و پنج روستای 
استان اصفهان، جمعیتی بالغ بر 4 میلیون و 
8۰۰ هزار نفر را در بخش آب و نزدیک به ۳ 
میلیون و 12۰ هزار نفر را در بخش فاضلاب 

تحت پوشش خود قرار داده است.
مدیر عامل شرکت آبفا استان اصفهان با بیان 
اینکه این کتاب در ۶۰4 صفحه، قطع وزیری 
و در قالب شش فصل و دو ضمیمه منتشر 
شده اظهار داشت: »اصفهان در دهه 1۳4۰ 
شمسی«، » اصفهان پیش از تشکیل سازمان 

آب و فاضلاب«، »تاسیس ســازمان آب و 
فاضلاب اصفهان«، »گسترش کار سازمان 
آبفا به شهرهای اطراف« و »تشکیل شرکت 
آب و فاضلاب استان اصفهان« عناوین پنج 
فصل نخست این کتاب را تشکیل می دهند. 
فصل ششم این کتاب که »تاریخ شفاهی« 
نام دارد حاوی 2۰ مصاحبه با افراد مطلع و 
تاثیرگذار در طول تاریخ فعالیت شرکت آب 
و فاضلاب استان اصفهان است که مطالعه 

آن برای مخاطب لذت بخش است.
مدیرعامل شــرکت آبفا اســتان اصفهان 
گفت:ضمیمــه نخســت این کتــاب به 
»خاطرات مهندس امیر ســعید موسوی 
حجازی« بنیانگذار سازمان آب و فاضلاب 
اصفهان در سال 1۳45 اختصاص دارد که 
نگاهی ژرف و موشکافانه به معضل تامین آب 
شرب و همچنین جمع آوری، دفع و تصفیه 
فاضلاب در کهن شهر اصفهان انداخته است. 
ضمیمه دوم این کتاب نیز شامل 1۳ سند و 
74 قطعه عکس است که تعداد زیادی از آن 

ها برای نخستین بار منتشر می شود.
اضافه می شود »دکتر عبدالمهدی رجایی« 
مورخ و از پژوهشــگران دانشگاه اصفهان و 
»مهرداد خورسندی« سرپرست گنجینه 
و مرکز اسناد شرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان، کار نگارش کتــاب »تاریخ آب و 
فاضلاب اصفهان« را در مدتی بیش از یک 

سال به انجام رسانده اند.

اخبار اصفهان
گـــزارش
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قیمت 2000 تومان

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

مدیرکل میراث فرهنگی استان اصفهان:

گردشگری نوروزی در اصفهان منوط به وضعیت 
کرونا است

2 ادامه در صفحه 

بازار طلا و سکه 99/12/10 ساعت 16:30

 
هر کس می تواند 
برود واکسن بزند

ســومین محموله واکسن کرونا 
هم این بار از چین وارد کشور شد 
تا تعدادی دیگر از هموطنانمان 
را از این بیماری هولناک مصون 
بدارد . در چند روز گذشته حواشی 
فراوانی پیرامون واکســن زدن 
برخی از هموطنانمان در خارج 
از کشور ایجاد شد و این جریان 
موافق و مخالفان بسیاری داشت. 
اینکه چرا یک سلبریتی  و هنرمند 
یا آقازاده باید اینقدر درآمد داشته 
باشد که هر ســال چندین بار به 
آمریکا و دیگر کشور ها سفر کند و 
حتی شهروند آنجا باشد اما برخی 
دیگر که همکار آنها هستند به نان 
شبشان محتاج باشند مسئله ای 
جداســت حتی اینکه چرا این 
هنرمندان با حقوق های نجومی 
از دادن مالیات هم معاف هستند 
باز جای بسی تامل دارد اما اینکه 
هموطنانی که توانایی مالی دارند 
برای زدن واکسن به کشورهای 
دیگر بروند چه ایرادی می تواند 
داشته باشــد؟! ماه های گذشته 
دولت ما درگیر مشکلات فراوانی 
برای خرید واکسن شده و روزانه 

حدود 1۰۰ نفر از ...

فرزانه مستاجران
سرمقالـــه
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2 ادامه در صفحه 
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اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

شهردار اصفهان: زیرساخت های تحقق بودجه برای چندسال 
آینده فراهم شده است  

تصویب  بودجه 
شهری1400 

       این روزها اتفاقات خوبی در اصفهان رخ داد و در آینده هم اتفاقات خوب تری خواهد افتاد

شمارش معکوس برای کاهش قیمت خودرو

ورق در بازار برمی گردد؟
ثبات نرخ ارز طی روزهای اخیر آرامش را به بازار خودرو بازگردانده است و حال با پیش بینی 
عرضه خودروهای 14۰۰ در ماه های ابتدایی ســال آینده فروشــندگان نسبت به فروش 

خودروهای خود در روزهای پایانی امسال تمایل بیشتری پیدا کردند.
در حالی که بازار خودرو در بهمن ماه نوسانات شدید قیمتی را تحت تاثیر نرخ ارز تجربه  کرده 
است، اسفندماه تاکنون برای بازار خودرو آرامش نسبی را به همراه داشته است و قیمت های 

خودرو در این روزها همســو با بازارهای 
موازی طلا، ســکه و حتی موبایل به 

ثبات رسیده اند.
با کاهش نوســانات 

قیمت ها در بازار 
خودرو ...

7

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
11,100,00011,485,000قدیم

سکه طرح 
10,678,10011,029,000جدید

6,400,0006,350,000نیم سکه

4,075,0004,325,000ربع سکه

2,362,0002,342,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,668,0004,799,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,077,9001,108,600 عیار

طلای آب شده 
4,670,0004,800,000نقدی

یک گرم طلای 
241,437,2001,478,600 عیار
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آگهي برگزاري مناقصه عمومي 

 

شركت آب وفاضلاب استان اصفهان

شركت آب وفاضلاب استان اصفهان درنظرداردعمليات اجرايي به شرح زير را از طريق مناقصه عمومي به پيمانكاران واجد شرايط واگذار نمايد.

مهلت تحويل اسناد به دبِيرخانه معاملات شرکت اتاق292 : تا ساعت  15:00روز شنبه به تاريخ  99/12/23
تاريخ گشايش اسناد مناقصه: ازساعت 08:00 صبح روز يكشنبه به تاريخ 99/12/24

دريافت اسناد: سايت اينترنتي
WWW.abfaesfahan.irشركت آب و فاضلاب استان اصفهان
WWW.iets.mporg.ir پايگاه ملي اطلاع رساني مناقصات

      شماره تلفن گويا:  8-6680030 3 -  031       )داخلي 395 (

محل تامين موضوع مناقصهشماره مناقصه
اعتبار

برآورد
)ريال (

مبلغ تضمين
)ريال (

4.345.879.664220،000،000جاریاحداث شيرخانه ايمانشهر – بخش دوم تكميل ايستگاه و احداث سوله154-4-99/7

احداث ساختمان كلرزنی و حوضچه تماسی كلرزنی تصفيه خانه فاضلاب 222-4-99/3
20،225،637،038697.000.000جاریفولادشهر )با ارزيابی كيفی(

اجرای يک باب ساختمان دو طبقه )اداری - انبار بحران( چشمه توتی260-4-99/2
25،490،456،343855.000.000جاری )با ارزيابی كيفی(

اجرای خط انتقال فاضلاب محله ارغوانيه به قطر 700 پلی اتيلن294-4-99
955.000.000  28،814،635،590جاری )با ارزيابی كيفی(

نام روزنامه: اخبار اصفهان
تارِيخ انتشار: 11 / 12 / 1399

نوبت دوم
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ادامه از صفحه یک
... هموطنانمان به دلیل بیماری کرونا 
جان خود را از دست می دهند پس به 
نظر می رسد که حتی اگر یک نفر هم 
می تواند برای خرید و تزریق واکسن 
به خارج از کشور برود نه تنها به خود 
کمک کرده بلکه به دیگران هم برای 
زدن واکسن و نوبت دهی کمک شده 
اســت. روز پیش  معــاون فنی امور 
گمرکی ایران از ورود سومین محموله 
واکسن کرونا از کشور چین به ایران 
خبر داد. ارونقی اعلام کرد واکســن 
کرونا از کشــور چین به حجم ۲۵۰ 
هزار دوز وارد کشور شد. این محموله 
تحویل سازمان غذا و دارو برای تزریق 

به گروه های هدف داده شد. 
اما این وکسن های چینی قرار است 
به چه افرادی تزریق شــود؟ در ادامه 
فاز یک واکسیناسیون علیه بیماری 
کووید ۱۹ و بدنبال آغاز واکسیناسیون 
کادر درمان، واکسیناسیون سالمندان 
و جانبازان و کارکنان آسایشــگاه ها 
آغاز شد. گفته شده  واکسیناسیون 
۱۱۰ هزارنفر از نیروهای خط مقدم 
درمــان و ســالمندان و جانبــازان 
مقیم آسایشــگاه ها، تا قبل از نیمه 
اســفندماه، انجام می شود که تنها ۲ 
دهم درصد کل جمعیت هدفی است 
که تا پایان برنامه واکسیناسیون باید 
واکسینه شــوند. همچنین دز دوم 
واکسیناســیون نیز ۱۲ اسفند طبق 
برنامه زمان بندی و ســه هفته بعد از 
دریافت دز اول انجام خواهد شد. تلاش 
می شود با محموله های بعدی واکسن 
که ظرف روزهای آتی به تدریج وارد 
کشــور خواهد شــد تا قبل از سال 
جدید، واکسیناسیون در گروه های 
هدف فاز یک انجام شــود و با شروع 
سال جدید شــاهد واکسیناسیون 
گروه های هدف فاز ۲ به ترتیب اولویت 
 مندرج در ســند ملی واکسن کرونا 

خواهیم بود.
اما چرا بــا وجود اینکه ســالمندان 
عزیزمان در مراکــز نگهداری تقریبا 
جای امنی داشتند به آنها واکسن زده 
شد نیز جای سوال دارد؟ بهتر نبود با 
واکسینه کردن افراد در ارتباط با آنها 
یعنی تنها کادر درمــان و کارکنان 
مستقر در خانه های ســالمندان و 
قرنطینه کردن این مراکــز از بیمار 
شدن این عزیزان جلوگیری می شد 
تا واکســن های موجود را به افرادی 
که بیشــتر مجبور هستند در سطح 
جامعه رفت و آمد کننــد و اگر خانه 
نشین شــوند نان شــب ندارند که 
 بخورند و خانواده آنهــا دچار تنش 

می شود ، تزریق می کردیم؟
  کارگــران و کارمندانــی کــه بــا 
بیماری های خاص و زمینه ای یکسال 
است کرونا را در کمین خود میدانند 
اما مجبور هستند به سر کار بروند و 
حالاهم نگران نرسیدن واکسن کرونا و 
اینکه اصلا کسی می داند آنها بیماری 
زمینه ای دارند تــا در اولویت تزریق 

واکسن قرار گیرند؟!

اقتصاد استان
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پارچه هست، اما گران!
رئیس اتحادیه صنف پارچه فروشان اصفهان گفت: کمبود مواد اولیه برای تولید پارچه و الیاف از سوی انجمن 

نساجی در حال پیگیری است.
احمد تقی زاده گفت : قیمت پارچه و الیاف به سبب گرانی و نبود مواد اولیه، کمی افزایش داشته و انجمن 

نساجی کمبود مواد اولیه را پیگیری می کند.
او اضافه کرد: افزایش قیمت الیاف، حدود ۵ تا ۱۰ درصد بــر روی قیمت پارچه تاثیرگذار بوده، البته با این 
شرایط، پارچه های زیادی تولید شده و در انبار موجود است و این شرایط فقط بر روی قیمت ها تاثیرگذار است.

رئیس اتحادیــه صنف پارچه فروشــان اصفهــان گفت: شــرایط کرونایی، خســارت های زیادی بــرای این 
 صنف به وجــود آورد و باعث کاهش توان خرید مردم شــده و در این راســتا، مردم تقاضای کمتری بــرای خرید پارچه 

دارند.
تقی زاده گفت: در یک سال گذشته، تعطیلی های زیادی در این صنف داشته ایم که این تعطیلی ها، یکی از مهمترین عوامل ایجاد خسارت بوده اند.

او در پایان گفت: باتوجه به نزدیکی عید نوروز انتظار می رود قیمت پارچه بدون تغییر باشد و باتوجه به شرایط کنونی پیش بینی می شود قیمت ها، 
افزایش چندانی نداشته باشند.

افزایش ساعت کار ادارات پست استان اصفهان
در راستای تکریم مشتریان و ارائه خدمات مطلوب پستی به شهروندان در اسفند ماه ۱۳۹۹ و فرودین ماه 
۱۴۰۰ و همچنین به منظور جلوگیری از ایجاد هرگونه اختلال در انجام فرآیندهای پستی به لحاظ افزایش 
ترافیک مرسولات در روزهای پایانی سال  و جلوگیری از ازدحام مردم، ساعت ارایه خدمات در ادارات مرکزی 
شهرستان ها و نواحی پستی افزایش یافت. مدیر کل پست استان اصفهان با اعلام این خبر، اظهار کرد: در 

راستای تکریم مشتریان و ارایه خدمات مطلوب به مشتریان و جلوگیری از ازدحام مردم در مراکز پستی نواحی 
هفتگانه پستی شهرستان اصفهان از روز یکشنبه دهم تا پایان اسفند ۹۹ یکسره تا ساعت ۱۶ در روزهای کاری 

دارای شیفت عصرگاهی بوده و خدمات پستی را به شهروندان ارائه می کند.  
حمید باقری گفت: ارایه خدمات قبول پستی در ناحیه پستی نشاط همانند گذشته تا ساعت ۲۰ و ناحیه پستی فیض نیز 

تا ساعت ۱۸ است.  وی درباره ارایه خدمات در شهرستان های استان، افزود: باجه مرکزی قبول تمام ادارات پست شهرستان ها از روز 
شنبه مورخ ۹۹/۱۲/۱۶ تا پایان اسفند ۹۹ یکسره تا ساعت ۱۶ در روزهای کاری دارای شیفت عصرگاهی بوده و خدمات پستی را به شهروندان 
ارائه می کنند. مدیر کل پست استان اصفهان درباره ارایه خدمت قبول مرسولات پستی در روز پنجشنبه ۲۱ اسفندماه، گفت: نواحی پستی 

فیض و نشاط در روز بیست و یکم اسفند ۹۹ از ساعت ۸ تا ۱۳ دارای شیفت قبول مرسولات هستند.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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 بودجه شهرداری ها 
براساس کدبندی وزارت 

 کشور تدوین 
می شود و تعریف 

کدهای جدید بسیار 
طولانی مدت است به 

طوریکه از 30 سال پیش 
تنها برخی کدها اضافه 
شده است که بر همین 

اساس کدهای هزینه ای 
از سوی وزارت کشور 

ابلاغ و بر این مبنا تدوین 
می شود

به گــزارش اداره ارتباطات 
رســانه ای شــهرداری 
اصفهــان، قــدرت الــه 
نوروزی در جلسه بررسی 
نهایی لایحه بودجه ســال 
۱۴۰۰ شهرداری اصفهان، 
ســازمان ها و شرکت های 
وابسته در یکصد و شصت و یکمین جلسه 
علنی شورای اسلامی شهر اصفهان اظهار 
کرد: با زمینه چینی و زیرساخت هایی که 
در شهر آماده شده همچنین با توافق های 
اولیه ای که با دستگاه های مختلف صورت 
گرفته اســت، بودجه نزدیک به ۱۰ هزار 
میلیارد تومانی شهرداری اصفهان براساس 
برنامه ۱۴۰۵ با سرعت تحقق پیدا می کند 
و در اثر آن شــاهد آبادانی بیشــتر شهر 
خواهیم بود.  وی بیان کرد: سال گذشته هم 
دغدغه هایی در مورد بودجه وجود داشت 
و بخشــی از تحلیل گران باور نمی کردند 
بودجه شــش هزار میلیاردی شهرداری 
تحقق پیدا کند اما بودجه با اصلاح، هفت 
هزار میلیــارد تومان شــد و الان نزدیک 
به ۸7 درصد آن محقق شــده است؛ این 
در حالی اســت که برخی موارد مورد نظر 
ما شاید تا پایان ســال محقق نشود و در 
حساب و کتاب های ســال آینده بنشیند 
که اگر این موارد هم امسال اضافه می شد، 
شــرایط تحقق بودجه از ۱۰۰ درصد هم 
عبور می کرد.  شهردار اصفهان با قدردانی از 
زحمات اعضای شورای شهر برای تصویب 
بودجه شــهرداری اصفهــان، خطاب به 
اعضای شورای شهر اظهار کرد: بودجه ای 
که در ســال ۹۹ دغدغه هایی در مورد آن 
بود، اکنون مسیر خود را طی کرده است و 
بودجه ای که امروز برای سال آینده تصویب 
می کنید زمینه های تحقق آن فراهم شده 
است. وی افزود: شهرداری اصفهان در این 
مدت با ارتش و ســپاه تعامل هایی داشته 
و گام هایی برداشــته که می تواند تحقق 
بودجه دو تا سه سال آینده شهر را تضمین 
کند. نوروزی با اشــاره به اینکه این روزها 
اتفاقات خوبی در اصفهان رخ داد و در آینده 
هم اتفاقات خوب تری خواهد افتاد، گفت: 
در همه مناطق ما فعالیت های عمرانی جلو 
می رود و اتفاقی که در سه روز گذشته افتاد 
و با حضور رئیس دفتر رییس جمهور افتتاح 
پل آفتاب، خیابان های آسمان و تابان و آغاز 
حفاری خط دوم مترو از جبهه غرب صورت 

گرفت، اتفاقات بزرگی برای شهر بود. 
وی افزود: همین که یک نفر بی گناه کمتر 
در این محورها کشته شود و این مسیرها 
ایمن تر شــود، خود بزرگترین دستاورد 
است.  شــهردار اصفهان با اشاره به اینکه 

حصه دیگر تحت فشــار آلودگی صوتی 
کامیون ها نیست و آزاد شد، گفت: روزانه 
۱۰۰ کامیون از ورودی میدان شــهدای 
ورزشکار وارد شــهر می شد و امروز مسیر 
بدون مانع از دروازه دولت آباد، فراهم شده 
که این کار مهمی بــرای تامین ایمنی و 
آسایش مردم است و هیچ کس نمی تواند 
از اهمیت این موضوع غافل شود.  نوروزی 
ادامه داد: در خط دوم مترو از دو جبهه تی 
بی ام به سوی یک میدان حرکت می کنند 
و در جبهه شمال شرقی نزدیک به چهار 
کیلومتر حفاری انجام شده و چهار ایستگاه 
در دستور کار آزادسازی و ۱۲ ایستگاه در 
حال ساخت است که برخی ایستگاه ها تا 

۹۸ درصد پیشرفت دارد. 
وی همچنین در بخشــی از این جلسه در 
مورد صحبت یکی از اعضای شورای شهر 
در مورد کاهش فضای سبز شهر اصفهان 
در بــازه بلند مدت، اظهار کــرد: اصفهان 
زمانی ۱۲ هزار هکتار فضای ســبز داشته 
است که به معنای فضای تفرجی نیست 
بلکه از پل بزرگمهر تا پایین تر باغ و محدوده 
منطقه هفت و هشت کنونی هم صحرا و 
زمین های کشاورزی بوده که در طول ۶۰ 
سال گذشــته تبدیل به توسعه شهر شده 
است به طوریکه امروز ۵ هزار و ۲۰۰ هکتار 
فضای سبز شــهری داریم که هزار و ۲۰۰ 
هکتار را فضای سبز ادارات و منازل تشکیل 
می دهد و در این دو سه سال ۲۰۰ هکتار 
شهرداری به فضای سبز شهر اضافه شده و 
اکنون نزدیک به چهار هزار هکتار فضای 

سبز در اختیار شهرداری است. 

   820 میلیارد تومان در روند بررسی 
بودجه به درآمدهای شهرداری افزوده 

شد
در ادامه جلســه، علیرضا نصر اصفهانی، 
رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان در 
مورد لایحــه بودجه ۱۴۰۰ شــهرداری 
اصفهان با اشاره به اینکه ۹۸۵ نفر ساعت 
برای بررسی بودجه وقت گذاری شده که 
قابل تقدیر است، اظهار کرد: همچنین برای 
تدوین و آماده سازی بودجه شهرداری 7۰۰ 
نفر ساعت در شهرداری مرکزی و ۳۰۰ نفر 
ساعت در شــهرداری های مناطق وقت 

صرف شد.   
وی ادامه داد: بودجه پیشــنهادی ۸۶۵۰ 
میلیارد تومانی شامل بودجه شهرداری، 
سازمان ها و چهار شــرکتی است که ۵۰ 
درصد سهام آن متعلق به شهرداری است اما 
با اتفاقاتی که در روند بررسی بودجه افتاد، 
این رقم به ۹۵7۰ میلیارد تومان افزایش 
پیدا کرد و بودجه سال ۱۴۰۰ امروز با این 
میزان مورد بررسی و نهایی شدن قرار می 
گیرد. رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان 
تصریح کرد: امیدواریم زمینه استحصال 
این بودجه ســنگین را مدیریت شهری 
فراهم کند چراکه حــدود ۹۰۰ میلیارد 
تومان بــه بودجه اضافه شــد. وی با بیان 
اینکه از این ۹۰۰ میلیارد تومان، چهارصد 
میلیارد تومان مربوط به فروش املاک است 
که قرار شد قطار شهری آن را انجام دهد، 
گفت: ۲۲۰ میلیارد تومان مربوط به اوراق 
مشارکت، یکصد میلیارد تومان در بودجه 
منطقه شش و یکصد میلیارد تومان هم در 
بودجه ســازمان میادین لحاظ شده است 
که جمعا ۸۲۰ میلیارد به بودجه به عنوان 
درآمد اضافه شد و محل هزینه آن هم در 
شورای شهر و شهرداری تعیین شده است.

نصر اصفهانی افزود: این بودجه با رویکرد 
محیط زیســت، حمل و نقــل عمومی، 
خدماتــی – رفاهــی بــرای کارکنان و 
مشــارکتی برای مردم رقم خورده است و 
نسبت به سال ۹۹ رنگ و بوی مشارکتی 
و نگاه به محلات خیلی پررنگ تر شــده 
است که امیدواریم فضای عمران را در این 
شهر ســاری و جاری کند. وی ادامه داد: 
بودجه امسال به گونه ای تنظیم شده بود 
که بررسی آن به صورت روان پیش رفت و 

قفلی در بررسی بودجه نداشتیم.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان افزود: 
در بودجــه ۱۴۰۰ تراز، برقــرار و منابع و 
مصارف در نظر گرفته شد و نهایتا برای تراز 
باید تغییراتی ایجاد می کردیم به همین 
جهت به سمت پروژه هایی رفتیم که تغییر 
در آنها مشکلی ایجاد نمی کرد که در نهایت 
تمام آنچه مدنظر کارشناســان و اعضای 

شورای شهر بود، لحاظ شد.
وی بیان کرد: ردیف بودجه هایی که تغییر 
کرد خیلی زیاد است و نظر جلسه تلفیق 

شورای اسلامی شهر رای به این بودجه بود.
نصر اصفهانی افزود: بــا توجه به تصویب 
لایحه ۵۲ بندی درآمدهای پایدار در پایان 
سال ۹۸ و تصویب بسته تشویقی ساخت و 
ساز، تا پایان سال این درآمدها محقق و در 
بودجه ۱۴۰۰ بحــث خودیاری و هرگونه 

اخذ وجوه غیرقانونی نخواهیم داشت.
وی تصریح کرد: علی رغم اینکه هزینه های 
ساخت و ســاز افزایش پیدا کرده در سبد 
هزینه های ساخت و ساز سهم شهرداری 
7 درصد است. در بحث اوراق مشارکت هم 
به مدت چهار سال فرصت برای پرداخت 
داریم و ۵۰ درصد این مبلغ را دولت قبول 
می کند که فرصتی اســتثنایی و تلاش 
شــهرداری برای پیگیری از طریق دولت 

قابل تقدیر است.

   اوراق مشارکت، موقعیت و فرصت 
زمانی برای شهرداری تلقی می شود

همچنین، فتح اله معین، عضو شــورای 
اســلامی شــهر اصفهان هم در خصوص 
ویژگی هــای بودجــه ۱۴۰۰ اظهار کرد: 
مدیران سابق و جدید کشــوری، میزان 
تحقق بودجه سال ۹۹ شهرداری را از جمله 
برنامه های درخشــان مجموعه مدیریت 
شــهری اصفهان برای تحقق بودجه می 
دانســتند و از این رقم با تعجــب یاد می 
کردند. وی ادامه داد: بودجه شهرداری ها 
براســاس کدبندی وزارت کشور تدوین 
می شــود و تعریف کدهای جدید بسیار 
طولانی مدت است به طوریکه از ۳۰ سال 
پیش تنها برخی کدها اضافه شده است که 
بر همین اساس کدهای هزینه ای از سوی 
وزارت کشور ابلاغ و بر این مبنا تدوین می 
شود. این عضو شورای اسلامی شهر اصفهان 
افزود: همچنین دولت در چارچوب بودجه 
مصوب امکان پرداخت به شهرداری ها دارد؛ 
با توجه به اینکه در ترکیب مجلس شورای 
اسلامی به دلیل غلبه نمایندگان شهرستان 
های کوچکتر، از ارقامی که در بودجه برای 
کمک به شــهرداری ها عنوان می شــود 
مراکز اســتان ها منع و در گام های بعدی 
هم شهرهای بالای ۲۰۰ هزار نفر منع می 
شوند، هیچ دولتی نمی تواند مصوبه مجلس 

را اجرا نکند.

شهردار اصفهان: زیرساخت های تحقق بودجه برای چندسال آینده فراهم شده است  

تصویب  بودجه شهری   1400 
لایحه بودجه شهرداری اصفهان برای سال 1400 پس از بررسی در 
کمیسیون های تخصصی شورا و کمیسیون تلفیق، با تغییراتی 
که در روند بررسی بودجه از سوی اعضای شورای اسلامی شهر 
اعمال شد دیروز با 10 رای موافق در صحن علنی شورای اسلامی 

شهر اصفهان به تصویب رسید.  

       این روزها اتفاقات خوبی در اصفهان رخ داد و در آینده هم اتفاقات خوب تری خواهد افتاد

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

مدیرکل میراث فرهنگی استان اصفهان:

گردشگری نوروزی در اصفهان منوط به 
وضعیت کرونا است

اللهیاری گفت: گردشگری در ایام نوروز کاملا وابسته به شرایط ویروس کرونا است 
و همچنان تصمیمات حتمی در این خصوص ارائه نشده است.  فریدون الهیاری 
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری استان اصفهان گفت:در 
آخرین جلسه ستاد سفر تصمیم بر آن شد که در ایام نوروز خدمات اسکان به صورت 
ظرفیت تاسیسات اقامتی گردشگری، مهمانسرا های ادارات و دستگاه های اجرایی و 
برخی مدارس منتخب به مسافران عرضه شود. با توجه به اینکه نوروز امسال، امکان 
اسکان به صورت کمپی وجود ندارد مقرر شد آموزش و پرورش به صورت محدود 
مدارسی را به ما معرفی کنند تا مشکلی در خصوص اقامت مسافرین نداشته باشیم. 
او افزود: همه این تصمیمات منوط به وضعیت شیوع کرونا در ایام نزدیک به نوروز 
در استان اصفهان است و اکنون نمی توان پیش بینی درستی از وضعیت مسافران 
ارائه داد. مسافران نوروزی باید پیش از ورود به استان اصفهان اقدام به رزرو محل 
اقامت خود بکنند و رزرو حضوری انجام نمی گیرد. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری استان اصفهان با بیان اینکه ظرفیت تاسیسات اقامتی استان 
حدود ۳۵ هزار نفر است گفت: امســال همه تاسیسات اقامتی باید تا ۵۰ درصد 
ظرفیت خود خدمات ارائه کنند. همچنین تمامی شیوه نامه های بهداشتی را الزاما 
باید رعایت کنند و تا زمانی که گواهی تایید از مرکز بهداشت دریافت نکنند، اجازه 
فعالیت را ندارند. او ادامه داد: تمامی مراحل گردشگری از مبدا تا مقصد و بالعکس 
باید تحت شیوه نامه ارائه شده توسط وزارت میراث فرهنگی تحت عنوان سفر 
هوشمند انجام پذیرد. با رعایت مسائل نوشته شده در این دستورالعمل، مسافران 
سفری سالم و بدون خطر را تجربه خواهند کرد و نگرانی بابت شیوع ویروس کرونا 

وجود ندارد.

اصفهان ظرفیت احداث 3۷۵0 هکتار 
گلخانه را دارد

رییس سازمان جهاد کشاورزی اصفهان گفت: ظرفیت احداث سه هزار و 
۷۵0 هکتار گلخانه در این استان وجود دارد و تاکنون 2 هزار و 1۵0 هکتار 

از این رقم احداث شده است.
مهرداد مرادمند افزود: افزایش سطح کشت گلخانه ای در استان و رسیدن به رقم 
مورد اشاره برای یک دوره زمانی پنج ساله برنامه ریزی شده است. وی با اشاره به 
اینکه تولید سالانه ۵7۰ هزار تن انواع محصولات گلخانه ای در استان هدفگذاری 
شده است اضافه کرد: بخش قابل توجهی از این تولید می تواند برای صادرات به 
دیگر کشورها و ارزآوری اختصاص یابد. رییس سازمان جهاد کشاورزی اصفهان با 
بیان اینکه در سال های اخیر بطور متوسط ۲۰۰ هکتار به مساحت کشت گلخانه 
ای استان افزوده شــد،تصریح کرد: معضل کم آبی در این خطه دلیلی منطقی 
برای توسعه این نوع کشت است و می طلبد که به آن توجه جدی شود. مرادمند 
به اهمیت ساخت استاندارد گلخانه ها اشاره و خاطرنشان کرد: در استان اصفهان 
بطور ویژه برای مصرف بهینه انرژی برنامه ریزی می شود تا گلخانه ها راندمان بالایی 
داشته باشند. وی با اشاره به اینکه دانش فنی ساخت گلخانه در اصفهان بالاست 
گفت: در این خطه ۲۱ شرکت گلخانه ساز و ۶۰ نصاب حرفه ای این نوع سازه فعایت 

می کنند و در دیگر نقاط کشور نیز خدماتی از این دست ارائه می کنند.
رییس سازمان جهاد کشاورزی اصفهان اضافه کرد:  از این حیث در کشور رتبه 
نخست را در اختیار داریم و هرســاله به این توانایی افزوده می شود. گلخانه های 
استان اصفهان سالانه ۳۰۰ هزار تنُ انواع محصولات سبزی و صیفی مانند خیار، 
گوجه، فلفل دلمه ای رنگی، بادمجان، توت فرنگی، سبزی برگی و غده ای تولید می 
کنند. همچنین سالانه ۱۳۰ میلیون شاخه و اصله انواع گل و گلدان و گیاه تزیینی 
در ۱۸۰ هکتار گلخانه این منطقه تولید می شود که شامل شاخه بریده، گیاهان 
آپارتمانی، درخت و درختچه، گل های فصلی و نشایی است.  سالانه ۵۰ هزار تن 
انواع محصولات گلخانه ای از این استان به خارج کشــور صادر می شود.استان 
اصفهان با داشتن ۵۶۳ هزار هکتار اراضی کشاورزی معادل پنج درصد از مساحت 
استان و ۳.۵ درصد از اراضی کشاورزی کشور را به خود اختصاص داده است و با 
برخورداری از شرایط متنوع آب و هوایی، استعداد تولید انواع محصولات کشاورزی 
را دارد، به گونه ای که در مناطق گرم و خشک آن خرما، انار و پسته و در مناطق سرد 
و کوهستانی اش بادام و گردو و در مناطق معتدل و معتدل سرد، انواع محصولات 

دانه دار و هسته دار کشت می شود.

گردشگری

گزارش

دستگيري سارق خودرو حين اوراق کردن 
فرمانده انتظامي شهرستان  فلاورجان   از دستگیري یک سارق خودرو حین 
اوراق کردن خودروي ســرقتي در این شهرستان خبر داد. سرهنگ  ایرج 
کاکاوند  بیان داشت : در پي کسب خبري مبني بر اوراق کردن یک  خودروی 
پراید در یک واحد مسکوني ، بررسي موضوع در دستور کار ماموران انتظامی 
این فرماندهی قرار گرفت.وي افزود: ماموران با اشراف اطلاعاتی و اطمینان 
از صحت موضوع با هماهنگي قضائي سریعا به محل مورد نظر اعزام و فردی 
را که حین اوراق کردن خودروی پراید بود را دستگیرکردند.سرهنگ ایرج 
کاکاوند با اشاره به اینکه در استعلام از سوابق خودرو مشخص شد خودرو 
مسروقه است اشاره کرد :در این راســتا یک نفر دستگیر و جهت مراحل 
قانونی به مراجع قضائی شد و در پایان از شهروندان خواست: خودروهاي 
خود را به تجهیزاتي از جمله دزدگیر، قفل فرمان و دیگر وســایل ایمني 
 مجهز کنند و در صورت مشــاهده موارد مشــکوک با پلیس ۱۱۰ تماس 

بگیرند.

دستگيری سارق فرش های ابریشمی در اصفهان 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی اســتان از دستگیری سارق ۱۳ 
تخته فرش ابریشمی به ارزش ۱۰ میلیارد ریال در عملیات کارآگاهان این 
پلیس خبر داد. سرهنگ  حسین ترکیان  بیان داشت: در پی شکایت یکی 
از شهروندان مبنی بر سرقت ۱۳ تخته فرش ابریشمی گرانقیمت از منزل 
آنها موضوع در دستور کار کارآگاهان اداره مبارزه سرقت منزل پلیس آگاهی 
استان اصفهان قرار گرفت.وی افزود: کارآگاهان پس از بررسی های علمی و 
تخصصی خود و کنترل تصاویر دوربین های مداربسته سرانجام موفق شدند 
سارق فرش ها را  بدست آورند.رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان 
اصفهان عنوان کرد: ماموران پس از کسب اطلاعات لازم و شناسایی مخفیگاه 
متهم طی هماهنگی با مقام قضائی وی را در عملیاتی ضربتی دستگیر و به 
پلیس آگاهی منتقل کردند.این مقام انتظامی گفت: متهم که با مدارک و 
مستندات متقن پلیس مواجه شده بود به جرم خود اعتراف و مالخر اموال 

مسروقه را نیز معرفی کرد .

کشف 97 کيلو تریاک در  نایين  
فرمانــده انتظامي شهرســتان  نایین  از کشــف ۹7 کیلــو تریاک 
دربازرســی از یک کامیون خبرداد. ســرگرد  هادي کیان مهر  بیان 
داشــت: ماموارن انتظامــی پاســگاه چوپانان حین گشــت زنی در 
محور  چوپانان-انــارک  به یک دســتگاه کامیون هوو مشــکوک و 
دســتور ایســت صادر کردند.وی افزود: پس از توقف کامیون از آن 
 بازرسی شــد که ۹7کیلو و۵۰۰گرم تریاک از اطاق بار کامیون کشف

 شد.
سرگرد هادی کیان مهر با اشاره به اینکه در این راستا ۲ سوادگر مرگ 
دستگیر و جهت مراحل قانونی به مراجع قضائی تحویل شدند خاطر 
نشان کرد:  مبارزه با پدیده شوم مواد مخدر همواره و با جدیت از سوي 
پلیس دنبال مي شود، و به شــهروندان توصیه کرد، اخبار و اطلاعات 
 خود پیرامــون این موضــوع را از طریق تلفن ۱۱۰ بــه پلیس اطلاع

 دهند.

دستگيری یک اخلالگر بازار بورس در اصفهان 
رئیس پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان از دستگیری فردی 
که بدون هیچ گونه مجوز قانونی با تشکیل یک تیم اقدام به سبد گردانی 
بورس و جذب نقدینگی می کرد در عملیات ماموران این پلیس دستگیر 
شد. سرهنگ  کامران ریاحی بیان داشت: ماموران پلیس امنیت اقتصادی 
فرماندهی انتظامی استان اصفهان با رصد هوشمندانه فعالیت اقتصادی 
مجرمانه مطلع شدند فردی بدون هیچ گونه مجوز قانونی با تشکیل یک تیم 
اقدام به سبد گردانی بورس و جذب نقدینگی می کند.وی  با بیان اینکه فرد 
مذکور در دفتر خود اقدام به برگزاری کلاس های آموزشی در زمینه بورس و 
بازار سرمایه می کرد افزود: ماموران پس از انجام تحقیقات و کسب اطلاعات 
لازم طی هماهنگی با مقام قضائی به محل اعزام و مشاهده کردند جلسه و 
کلاس مربوط به آموزش در زمینه بازار سرمایه و بورس در حال انجام است.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان اصفهان از پلمب 
دفتر مذکور با دستور مقام قضائی خبر داد.
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آغاز توزیع داروی »آیوِرمِکتین ایرانی« برای درمان بیماری کرونا
توزیــع داروی ایرانــی آیورمِکتین کــه در پیش گیری و درمــان بیماری کرونای مؤثر اســت، 
توسط شــرکت پخش البرز در سراسر کشــور آغاز شــد. نعمت الله غیبی؛ عضو تیم تحقیقاتی 
داروی داخلــی در خصــوص توزیع ایــن دارو اظهار کرد:  با دســتور وزیر بهداشــت مشــکل 
 توزیــع این دارو بــرای درمــان و پیش گیری بیمــاری کرونا رفع شــده  و توزیع آن آغاز شــده

 است.
وی افزود: مراحل اولیه ی ثبت این دارو انجام شده و در ۱۲ ماه اخیر در بیمارستان های قزوین و خوزستان 

برای مقابله با ویروس کرونا از آن استفاده شد و نتایج خوبی را هم داشت.
وی ادامه داد: محققان دانشگاه قزوین یک آزمایش ۴۵ روزه را روی ۱۸۰ بیمار کرونایی بستری شده در بیمارستان با شرایط خفیف 
تا شدید انجام دادند. یافته ها نشان داد داروی آیورمکتین به عنوان یک داروی کمکی موجب کاهش نرخ مرگ و میر، طول مدت نیاز 

به اکسیژن مصنوعی، و مدت بستری شدن در بیمارستان در بیماران کرونایی شد.
این محقق اضافه کرد: بهبود سایر پارامترهای بالینی حاکی از آن است که داروی آیورمکتین با حاشیه ی امن بالا، دارای تأثیر درمانی 

بالایی بر بیماری کووید ۱۹ است.

نمکی: جهان از کنترل کرونا در ایران حیرت کرد
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: در دوران کرونا دنیا حیرت کرد چه شد که در دو ماه توانستیم مرگ 
و میر و اشغال تخت های بیمارستانی را به یک پنجم برسانیم. هیچ کاری نبود جز بکارگیری نظام قدرتمند شبکه 
بهداشتی که توانستیم از سرریز بیماران جلوگیری کنیم. سعید نمکی در مراسم تقدیر از بهورزان و مراقبان سلامت 

در وزارت بهداشت افزود: برای جهانیان سوال است، چه شد که ناگهان بیمارستانها در ایران خلوت شد، علت آن 
چیزی نبود جز توانمندی نظام شبکه بهداشتی و به میدان آمدن نیروهای بسیجی، هلال احمر در طرح عظیم شهید 

سردار سلیمانی.وی گفت: کار عظیمی را سازماندهی کردیم تا بیماران در اولین مرحله تشخیص داده شوند، ایزوله و درمان 
شوند و کارشان به بیمارستان کشیده نشود. این توفیق جمهوری اسلامی ایران است که به رغم پیش بینی های سنگین جهانی با 

حداقل هزینه و خسارت تا امروز با مدیریتی هوشمند و با تکیه بر زیرساخت نظام شبکه محقق شد. در وزارت بهداشت هر وزیر به این زیرساخت شبکه توجه 
نکند، باخته است و هر کس از این زیربنای عظیم کمک بگیرد بازی را برده است.نمکی افزود: با توجه به آشنایی که از ظرفیت بی بدیل نظام شبکه بهداشتی 
و توانایی بهورزان و مراقبان سلامت به عنوان دروازه بانان مبارزه با کووید۱۹ داشتیم، توانستیم این موفقیت را کسب کنیم. اکنون البته با خطر بزرگ ویروس 
جهش یافته مواجه هستیم، ویروسی که هر لحظه از بیرون یا داخل کشور ممکن است موج جدید کرونا را رقم بزند، هنوز جهش مهم ویروس که در سطح 

ماکرو بتواند به میزان سرایت و مرگ و میر اثر بگذارد نداریم اما با توجه به تنوع ژنتیک و قابلیت جهش ویروس، بروز آن بعید نیست.
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سلامت
خاوازی گفت: پلتفرم واکسن کووپارس قابلیت باز طراحی مجدد اخبار اصفهان

برای مقابله با جهش های جدید کرونا را دارد.

 حجم تزریقی که 
اتفاق می افتد، بسیار 
کم است و حدود دو 

دهم میلی لیتر تزریق 
می شود که این هم 

ویژگی خاص دیگر این 
واکسن است

کاظم خاوازی وزیر جهاد 
کشــاورزی در مراسم آغاز 
تست انسانی دومین واکسن 
ایرانی کرونا کــه دیروز در 
بیمارستان رســول اکرم 
انجام شد، گفت: موسسه 
تحقیقات واکســن و سرم 
سازی رازی با بروز علائم بیماری کرونا در 
کشور مانند سایر بیماری های عفونی دیگر 
که در کشور رایج می شــد، نسبت به آن 
مسئولیت پذیر بود و تلاش کرد تا بتواند با 
تولید واکسن به کادر درمان و مردم کمک 
کند. من همزمان با وقوع کرونا در کشور 
رئیس موسسه تحقیقات و آموزش ترویج 
کشــاورزی بودم که بالغ بر ۲۰ موسسه 
تحقیقاتی دارد. ما ویروس شناسان زیادی 
در سطح این ســازمان داریم که با گیاه 
و حشــرات و انواع جانوران آبزی مانوس 
هستند و ما برای این موضوع کرونا گردهم 
جمع شدیم تا موضوع را از ابعاد گوناکون 
بررسی کنیم  و در دل این جلسات به تیم 

خوبی رسیدیم.
وی افزود: انگیزه دانشمندان جوان سرم 
سازی رازی بسیار ستودنی بود. طراحی 
واکسن و الزامات آن بسیار پیچیده است، 
اما در این قسمت با لطف خداوند داده های 
مطالعات پیشین انستیتو رازی به کمک 
ما آمد. در اسفندماه ســال قبل تا اواخر 
فروردین سال جاری کار طراحی واکسن 
صورت گرفت تا با حداقل قطعه از ویروس، 
واکسن ساخته شــود و واکسن قطعات 
اضافی نداشته باشد تا شــاهد عوارضی 
نباشیم. از اواخر فروردین تا اردیبهشت ماه 

دوز سنجی ها را انجام دادیم.
خاوازی بیان کرد: یک اصل مهم داشتیم 
که با بروز هر اتفاقی مــا کار خود را انجام 
دهیم و تحت تاثیر هیجانات اجتماعی قرار 
نگیریم و واکسنی تولید کنیم تا همه دنیا 

به آن احسنت بگویند. پس از دوز سنجی 
واکســن یکبار روی تمام حیوانات تست 
شد و ما گایدلاین ها را در اختیار دوستان 
قراردادیم و با ۵۰۰ حیوان آزمایشــات را 
آغاز کردیم. ما در بحــث تدارک میمون 
برای آزمایش پروسه پیچیده ای داشتیم 
و حتی برخــی همکاران مــا در جریان 
انتقال میمون ها از کشــورهای آفریقایی 
بیمار شدند. ســرانجام با بالاترین تعداد 
میمون آفریقایی کارآزمایی بر میمون را 
انجام دادیــم و در نهایت با اتمام آزمایش 
بر حیوانات پرونده ها به وزارت بهداشــت 

ارسال شد.
وی با تقدیر از نمکی وزیر بهداشت، افزود: 
به محــض ورودم به دولت ایشــان برای 
تیم واکسن سازی پدری کردند و لحظه 
به لحظه شــرایط را رصد کردند تا تایید 

کارآزمایی بالینی انسانی را بگیریم.
رازی کوو پارس یکــی از امن ترین 

پلتفرم های دنیاست
وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: این واکسن 
نوترکیب چند ویژگی دارد که باید اعلام 
کنیم. اولا چندین نسل است که حداقل 
یک واکسن از انســتیتو رازی را دریافت 
کردند، ما می توانستیم از تکنولوژی های 
قدیمی واکسن سازی اســتفاده کنیم، 

اما تصمیم گرفتیم از تکنولوژی دیگری 
بهره ببریم که بهترین واکســن سازهای 
دنیــا آن را انتخاب کردنــد و این پلتفرم 
جرم زنده، نیمه زنده یا کشته از ویروس 
را وارد بــدن نمی کنــد، بنابراین یکی از 
امن ترین پلتفرم های دنیاســت. حجم 
تزریقی که اتفاق می افتد، بسیار کم است 
و حدود دو دهم میلی لیتر تزریق می شود 
که این هم ویژگی خاص دیگر این واکسن 
است. ما تنها به خود واکسن فکر نکردیم 
و اینکه زنجیــره انتقال بیمــاری قطع 
شود، از تاکیدات ما بود که منجربه تهیه 
دوز استنشاقی واکسن شــد. بسیاری از 
واکسن ســازهای دنیا در دوز استنشاقی 
در مرحله ای نیستند که مثل ما کارشان به 

لحاظ علمی به اتمام رسیده باشد.
وی با بیان اینکه در مراحل پیش بالینی 
این واکسن وسواس فراوانی صورت گرفته 
است، گفت: این پلتفرم به گونه ای ترکیب 
شده است که با سایر واکسن های تزریق 
شــده به بدن تداخل ندارد، همچنین در 
مورد جهش های ویروس کرونا این پلتفرم 

قابلیت باز طراحی مجدد واکسن را دارد.
در ادامه جلیل کوهپایه زاده رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی ایران ضمن  قدردانی از تیم 
موسسه تحقیقات واکســن سازی رازی، 

گفت: دانشگاه علوم پزشکی ایران مفتخر 
است که در این مطالعه بالینی فعال است و 
سهم خود را در بیمارستان حضرت رسول 
انجام می دهد. خوشبختانه تیم موسسه 
رازی در ماه های اخیر توانستند بخشی از 
نشانه های خودکفایی در کشور را نشان 

دهند.
او افــزود: اعــلام آمادگــی می کنیم تا 
کارآزمایی بالینی واکســن را به درستی 
پیــش ببریــم. امیدواریــم در چند ماه 
آینده واکسنی ارزشمند در سطح ملی و 
بین المللی تولید شود و تا بشر را از معضل 
کرونا رهایی دهد؛ دانشــگاه محلی برای 
این بستر است و امیدواریم این تجربه را به 

خوبی پیش ببریم.
گفتنی است این واکسن امروز به دو نفر از 
داوطلبان  تزریق خواهد شد. این تزریق 
به صورت انتخابی صــورت می گیرد. در 
دوره دوم تزریق واکســن به ۱۲۰ نفر در 
گروه های ۳۰ نفره انجام می شود که ۳۳ 
روز زمان می برد. تزریق ســوم یعنی فاز 
استنشــاقی در روز ۵۳ صورت می گیرد. 
۱۴ روز بعد از فاز اول آنالیز نتایج صورت 
خواهد گرفت و اگر نتایج رضایت بخش 
بود واکســن وارد فاز دوم می شود. در فاز 

دوم ۵۰۰ نفر وارد مطالعه می شوند.

وزیر جهاد کشاورزی مطرح کرد؛

قابلیت باز طراحی مجدد واکسن کووپارس برای مقابله با جهش های کرونا باورهای غلط در مورد آلودگی هوا و تغذیه
قرارگرفته در معرض آلودگی هوا، می  تواند اثرات مخربی 
روی سیستم تنفسی، قلب و مغز انسان  ها داشته باشد. هوای 
آلوده عامل مرگ  و میر زودرس میلیون  ها نفر در سرتاسر 
جهان است. به گزارش سیناپرس،  توصیه می  شود در شرایطی که هوا آلوده است ضمن 
پرهیز از کار در هوای آزاد، تغذیه مناسب و سالم داشته باشید زیرا این عمل می  تواند آثار 

مخرب ذرات آلاینده را کاهش داده و نقش مؤثری در حفظ سلامت بدن داشته باشد.
یکی از راه  های مقابله با عوارض آلودگی هوا، خوردن مواد حاوی آنتی  اکسیدان  هاست. 
ویتامین  های C،E، کاروتنوئید ها، پلی فنول ها، بتاکاروتن، ســیلنیوم و روی از آنتی  
اکسیدان  های مهم هستند. مواد غذایی از قبیل گردو، بادام، زیتون، جوانه گندم، میوه 
های تازه، جگر و سبزی  ها دارای برگ ســبز به دلیل خواص آنتی  اکسیدانی قوی در 
روزهای آلوده باید بیشتر مصرف شوند. به گفته پزشکان واقعاً مهم نیست چه نوعی از 
سبزی و میوه را انتخاب کنید زیرا موضوع مهم افزایش مصرف روزانه است. اغلب سبزی 
 ها و محصولات گیاهی تازه، غنی از آنتی  اکسیدان هستند و می  توانند عوارض آلودگی 

هوا را کاهش دهند.
 روغن سویا، آفتابگردان، جوانه گندم و سایر روغن  های گیاهی، غنی  ترین منابع ویتامین 
E هستند. پنیر به دلیل داشتن فسفر، منیزیم، کلسیم و پروتئین با کیفیت، خنثی  کننده 
سموم به  ویژه سربی است که بر اثر سوختن بنزین و گازوئیل در هوا منتشرشده و از جذب 

ریزمغذی  هایی ازجمله کلسیم، آهن و روی در بدن پیشگیری می  کنند.
علاوه بر این، شیر و فرآورده  های لبنی به دفع ادرار و خروج سموم و مواد آلاینده کمک 
می  کند در ضمن لبنیات غنی از پروبیوتیک هستند که با تقویت باکتری  های مفید بدن 

سبب کاهش جذب همه فلزات سنگین موجود در هوای آلوده می  شوند.
روغن  زیتون حاوی الفا توکو فرول که یک نوع از ویتامین E است و نقش مؤثری در بهبود 
وضع تنفس دارد؛ بنابراین مصرف روغن  زیتون چه در پخت غذا چه در سالاد به کاهش 

اثرات آلودگی هوا کمک به سزایی می  کند.
بهتر است محصولاتی مانند سیب  زمینی، هویج، شلغم و چغندر را پیش از مصرف خام 
یا پخته خرد کرده و به مدت ۲۰ دقیقه در آب سرد بخوابانید تا میزان نیترات  هایی که از 

خاک گرفته  اند وارد آب شود، سپس آب را دور بریزید.
  پرتقال، لیمو، گریپ  فروت، سیب، هویج، انبه، کدو تنبل، فلفل سبز، اسفناج، انواع کلم، 
گوجه  فرنگی، کیوی و غلات سبوس  دار نیز خاصیت جذب سرب را داشته و مانع رسیدن 
آسیب به سلول  های بدن می  شــود. کلم بروکلی به  طور خاص تنفس را راحت  تر می  
کند. تخم کتان خاصیت ضد التهابی و آنتی  اکسیدان فیتو استروژن  ها داشته و دارای 
اسیدهای چرب امگا ۳ بوده و به  طور مؤثری آسم و آلرژی را کاهش می  دهد. از این دانه 

 ها می  توان در غذاهایی مانند سوپ و سالاد استفاده کرد.
یکی دیگر از بهترین مواد غذایی که مصرف آن در هنگام آلودگی هوا توصیه می  شود، 
سیر و پیاز هســتند. این محصولات نقش مهمی در کاهش خطر رادیکال  های آزاد بر 

سیستم حیاتی بدن دارد.
باورهای غلط در مورد آلودگی هوا و تغذیه

شیر تأثیری بر اثرات مخرب آلودگی هوا نخواهد داشت: این باور غلط است. شیر و 
فرآورده  های لبنی کم  چرب برای از میان بردن آثار ذرات معلق موجود در هوا و ممانعت 
از جذب فلزات سنگین موجود در هوای آلوده مفید است اما تأثیری بر بهبود مسمومیت  
ناشی از آلاینده  ها ندارد. به گزارش سیناپرس، باید به یادداشت مصرف شیر و لبنیات 
پرچرب موجب عود بیماری  های ریوی در هوای آلوده می  شود چراکه اسیدهای چرب 

اشباع موجود در آن  ها سیستم ایمنی بدن را تضعیف می  کند.
چون درز های در و پنجره  ها گرفته  شده و آپارتمان کاملًا نظافت است، پس 
درون خانه هیچ آلودگی خطرناکی از هوا وجود ندارد: این باور اشتباه است چراکه 
بخش بزرگی از آلودگی هوای خانه منشأ داخلی دارد. سرخ  کردنی  ها، شومینه، شوفاژ و 
غیره در آلودگی  های خانه مؤثر هستند؛ بنابراین دستگاه  های تصفیه خانگی برای پاک 

کردن هوای داخل خانه لازم است.
ماســک  ها بی  فایده بوده و هیچ اثری در کاهش استنشاق گازهای آلاینده 
ندارند: این باور غلط است. ماسک  های تنفســی از انواع کاغذی ساده تا ماسک  های 
پیشرفته تشکیل  شده که به نوع فیلتر های به کار رفته در آن بستگی دارد. کارایی این 
فیلترهای تنفسی به نوع آلودگی، نوع ماسک و نحوه استفاده از آن بستگی دارد بنابراین 
اســتفاده از آن  ها بی  تأثیر نخواهد بود. نوع کاغذی و ساده این ماسک  ها اثر حفاظتی 

ناچیزی دارند که استفاده از آن  ها برای شهرهای آلوده تقریباً بی  فایده است.

گزارش

چگونه نیاز بدن 
به ویتامین دی را 

تامین کنیم؟
، ویتامیــن دی یکــی از 
ضــروری  ویتامین هــای 
اســت که بدن برای کارکرد 
صحیح به آن نیازمند است. 
ایــن ویتامیــن در تقویت 
سیســتم ایمنی بــدن و نیز 
جذب مناسب کلسیم نقش 
مهمی دارد. از این رو، کمبود 
ویتامیــن دی می توانــد با 
پوکی استخوان خود را نشان 
دهد. ایــن ویتامین کاهش 
دهنده التهابات بدن، تسکین 
دهنــده علائم افســردگی، 
کاهش دهنده خطر ابتلا به 
برخی ســرطان ها، و مانع از 
بروز برخی اختلالات جنسی 
می شود. خوشــبختانه بدن 
توانایی تولیــد این ویتامین 
را در معرض نور خورشــید 
دارد. با ایــن حال، در فصول 
ســرد ســال به دلیل اینکه 
روز هــای آفتابــی کمتر و 
طــول روز کوتاه تر اســت و 
نیز به دلیل آنکه سرمای هوا 
مردم را مجبور به پوشــیدن 
لباس های ضخیم تر می کند، 
قابلیت تولید ویتامین دی در 
بدن کاهش می یابد. از این رو، 
جذب ویتامین دی از راه های 
خوراکــی بهتریــن گزینه 
است. استفاده از قرص های 
حاوی ایــن ویتامین یکی از 
گزینه هــای موجود اســت. 
مــواد غذایی زیــادی وجود 
دارنــد که حــاوی ویتامین 
دی هستند و افراد می توانند 
با گنجاندن آن هــا در رژیم 
غذایی از تامین این ویتامین 
اطمینان حاصــل کنند. به 
طور معمــول نیاز بــدن به 
ویتامین دی ۲۰ میکروگرم 
در روز است. قارچ ها یکی از 
منابع مفید و سرشــار از این 
ویتامین هســتند به طوری 
که مصرف یک فنجان قارچ 
در روز می تواند معادل ۱۲۵ 
درصد از نیــاز روزانه بدن به 
ویتامیــن دی را تامین کند. 
ماهی های چرب مانند ماهی 
ســالمون از دیگر منابع این 
ویتامین محسوب می شوند. 
شیر گاو منبع اصلی ویتامین 
دی محسوب نمی شود، اما به 
تازگی در برخی کشور ها به 
طور مصنوعی اقدام به افزودن 
این ویتامین به شیر می کنند. 
همچنیــن ماســت های کم 
چرب حاوی ویتامین دی هم 
اینک در بازار موجود هستند. 
ماهی تن، تخم مرغ، میگو و 
غلات از دیگر منابع ویتامین 
دی محســوب می شــوند. 
گرچــه افــراد می توانند از 
طریــق قرص هــای حاوی 
ویتامین دی، نیاز بدن خود را 
به این ویتامین تامین کنند، 
اما همواره اســتفاده از مواد 
غذایی حاوی ایــن ویتامین 
ارجحیــت دارد. ویتامیــن 
دی یک ویتامین محلول در 
چربی اســت و مصرف بیش 
از انــدازه آن می تواند منجر 
به چرب شــدن کبد شود. با 
این حال، اگــر این ویتامین 
از طریق مــواد غذایی تامین 
شــود بدن می تواند از جذب 
اضافی آن خــودداری کند، 
اما در صورتی کــه ویتامین 
دی به صورت قرص مصرف 
شــود بدن مجبور به جذب 

آن است.
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آیا تردمیل برای زانو ضرر دارد؟

دویدن، چه در فضای باز و چه روی تردمیل، یک ورزش با فشار بالا 
است که می تواند برای زانوها سخت باشد. هنگام انتخاب تردمیل، 
به دنبال ویژگی هایی باشید که به حفظ سلامت زانو کمک می کند. به دویدن روی تردمیل 
معتاد نشوید زیرا میانه روی و اعتدال کلید اصلی کاهش خطر آسیب به زانو است. اگر قبلًا 
از ناحیه زانو آسیب دیده اید، قبل از شروع تمرین با تردمیل با پزشک خود صحبت کنید.

دویدن در مسیر باز در مقابل دویدن روی تردمیل
تردمیل یک تخته چوبی نیمه شناور زیر تســمه متحرک خود دارد که در کنار چند ضربه گیر 
پلاستیکی با  کیفیت بالا، وظیفه انتقال فشار و جذب نیروی وارد از پاهای ورزشکار را دارد. مزیت 
دویدن در جاده متغیر بودن زمین است، بنابراین خطر آسیب دیدگی حرکت تکراری کاهش می یابد. 
از آنجا که هر سبک دویدن فواید و عواقبی دارد، سعی کنید هر دو شکل را در رژیم تناسب اندام خود 

بگنجانید، اما همیشه با حد اعتدال.
مزایا و معایب تردمیل برای زانو 

اکثر دونده های تردمیل با انگشتان پا می دوند، با اینکه عادت آسیب دیدگی در نهایت به سبک 
دویدن فرد بستگی دارد. وقتی روی انگشتان پا می دوید، شکل پای شما به گونه ای است که هنگام 
تماس پا با تسمه نقاله، زانوی شما تا حد زیادی خم می شود. بنابراین، زانو با هر قدمی که برمی دارید 

توانایی جذب نیروی بیشتری را دارد.
وقتی در فضای باز می دوید، می توانید سریع یا آهسته راه بروید یا بدوید. فقط با حرکت دادن بدن 
می توانید سرعت حرکت خود را مستقیماً در حالت دویدن تغییر دهید. با وجود تردمیل، سرعت 
همیشه ثابت است. فقط می توانید با همان سرعت آهسته یا تندی حرکت کنید که تنظیمات تردمیل 
اجازه می دهد. این می تواند دلیل بزرگی باشد که باعث می شود برخی از دونده ها هنگام راه رفتن با 

انگشتان پا ابتدا احساس درد کنند.
استفاده کنندگان از تردمیل ابتدا باید سعی کنند وسط پا را روی زمین قرار دهند. این کار به تعادل 

نیرو در هنگام راه رفتن کمک می کند تا تمام نیرو در یک مکان هدایت نشود.

درد زانو که فرد می تواند با استفاده از تردمیل تجربه کند، به دلیل استفاده از تردمیل نیست بلکه 
نحوه استفاده از آن است. اگر هنگام استفاده از تردمیل درد زانو را تجربه می کنید، به احتمال زیاد 
در حال انجام کاری روی تردمیل هســتید که باعث ایجاد این درد شده، مانند راه رفتن با لمس 

انگشتان پا در ابتدا.
علائم آسیب زانو در اثر استفاده از تردمیل

تنها یک نوع آســیب زانو در دویدن وجود ندارد، تشخیص مشــکل بدون مراجعه به متخصص 
تقریباً غیرممکن است. اگر مشکلی دارید، باید در اسرع وقت به یک متخصص واجد شرایط مانند 

فیزیوتراپیست مراجعه کنید.
آسیب های زانو ناشی از استفاده از تردمیل می تواند از آسیب های تکراری تروما باشد که می تواند از 
طریق استفاده بیش از حد، فرم بد دویدن، مربیان اشتباه یا حتی رژیم غذایی نامناسب باشد. صدمات 

حادتر می توانند ناگهانی مانند یک درد شدید همراه با تورم و درد ایجاد شوند.
از بین تمام علائمی که ممکن است در استفاده بیش از حد از تردمیل خود احساس کنید، اولین و 
شایعترین علامت آسیب دیدگی زانو در استفاده از تردمیل احساس درد است، این می تواند نشانه 
خوبی از نوع آسیب شما باشد. به طور معمول این علامت در اطراف جلو، عقب یا ناحیه اطراف کاسه 

زانو قرار دارد.
نحوه استفاده از تردمیل بدون ایجاد فشار بر زانوها 

به طور کلی دویدن، به دلیل برخورداری از فشار بالا، اغلب دلیل درد مفاصل پایین بدن و سایر موارد 
مرتبط است. در واقع، رویکرد، شکل و سابقه سلامتی شما احتمالاً تأثیرگذارتر از خود تردمیل است. 
توجه به تکنیک، ترازبندی بدن و تمریناتی که روی تردمیل انجام می دهید می تواند به کاهش یا از 

بین بردن فشار زانو کمک کند.
تردمیل مناسب را انتخاب کنید

تردمیلی را انتخاب کنید که به شما در کاهش تأثیر بر روی مفاصل کمک کند. اگرچه تردمیل ها به 
اندازه چمن و پیست نرم نیستند، اما نسبت به بتن بدن شما هنگام راه رفتن روی آن راحت تر است. با 

ین  ا
حال، با گذشــت زمان و استفاده، تردمیل ها 

می توانند برخی از توانایی های جذب شوک خود را از دست بدهند. چندین تردمیل مختلف را در 
سالن بدن سازی خود امتحان کنید و تردمیلی را انتخاب کنید که نرم تر است.

هنگامی که برای اولین بار روی تردمیل می دوید، ممکن است تمایل به کوتاه کردن قدم خود داشته 
باشید، که می تواند فشار زانوها را افزایش دهد. اطمینان حاصل کنید که سطح دویدن تردمیل به 
اندازه کافی بلند و به اندازه کافی گسترده است که بتواند گام طبیعی دویدن شما را در خود جای 
دهد تا خطر آسیب را کاهش دهد. و اگرچه ممکن است وسوسه شوید که در جلوی تردمیل بدوید، 
اما این کار می تواند روند پیشرفت شــما را کوتاه کند. در عوض، از وسط بدوید تا بتوانید گام های 

طبیعی بردارید.
راه بروید، ندوید

برای جلوگیری از درد زانو، به جای دویدن روی تردمیل راه بروید.
کفش مناسب بپوشید

بسته به فعالیت خود کفش مناسب پیاده روی یا دویدن بپوشید. 
قدم خود را کوتاه کنید

www.livehealthy.chron.com : منبع

پریسا جمدی
مترجم

اسهال و استفراغ مهمترین 
علائم کرونا در کودکان

 رئیس اداره پرســتاری دانشــگاه علوم 
پزشــکی دزفول با بیــان اینکه علائم 
کرونا در بین کــودکان غیراختصاصی 
است، گفت: اسهال و استفراغ از مهمترین 
علامت های ابتــلا به کوویــد ۱۹ در بین 

کودکان هستند.
مریم نعمانی اعلام کرد: مــوارد مثبتی از 

ابتلای کودکان و نــوزادان از ابتدای امر در 
سطح کشور از جمله دزفول داشتیم ولی این 
موارد در شرایط جدید بیشتر دیده می شود.

وی با بیان اینکه علائم کرونا در بین کودکان 
فصلی و به صورت آلرژی نیست، افزود: نباید 
منتظر علائم تنفسی برای کودکان باشیم 
اگرچه ممکن است فرد آبریزش بینی و دیگر 
علائم معمول را نیز داشته باشد و بعد از یک 

هفته دچار تب شود.
رئیس اداره پرستاری دانشگاه علوم پزشکی 

دزفــول از والدیــن خواســت از همراهی 
کــودکان در مراکز خرید و ســایر مناطق 
شلوغ جلوگیری کنند و گفت: قبلا به اشتباه 
گفته شده بود کودکان به کووید ۱۹ مبتلا 
نمی شوند درنتیجه رعایت پروتکل ها بین 

آنها به حداقل رسید.
وی بر ضرورت استفاده از ماسک و آموزش 
محافظت فردی به کــودکان تاکید کرد و 
افزود: کــودکان بمب کرونا هســتند و در 
صورت ابتلا، بیماری را به راحتی به ســایر 

افراد خانواده منتقل می کنند.
نعمانی با بیان اینکه کادر پرستاری آمادگی 
لازم برای خدمات رســانی به مردم را دارد، 
گفت: بازگشــایی بخش جدیــد کرونا در 
بیمارســتان دزفول ناراحت کننده است؛ 
هرچه بخش ها بیشتر شوند، همکاران بیشتر 

درگیر می شوند.
وی افــزود: پرســتاران در حالیکــه وارد 
تعطیلات نوروز می شویم برای دومین سال 

باید به دور از خانواده در شیفت باشند.
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Exports to Iraq via Mehran cross-border 
customs office exceed $ 464m
 Iran's exports to Iraq via Mehran cross-border customs office 
in the western Ilam province reached 907,000 tons worth $464 
million over the past 11 months.
Director-general of Ilam Customs Administration, Rouhollah 
Gholami, said in an interview to IRNA on Sunday that 
construction materials, steel products, glass, and tiles were 
the main products exported via Mehran during the 11-month 
period.He noted that border trade with Iraq through the 
Mehran cross-border customs office is on track with all 
coronavirus-related health protocols in place.According to 
Gholami, some 250 trucks carrying Iran's export goods cross 
the Mehran border to Iraq every day.
Iran’s exports to Iraq via Mehran checkpoint stood at $1.18 
billion during the last fiscal year (March 2019-20).
Mehran border terminal, 85 km southwest of Ilam, reopened in 
2003 after the downfall of Saddam's regime.

Baku welcomes 
Iran's 
participation 
in Karabakh 
reconstruction
Describing Iran as a 
good neighbor, Tural 
Ganjaliyev said, "We 
would like to see 
Iranian government 
and companies' 
participation in the 
reconstruction of 
Karabakh."
Nowadays after the 
liberation of the 
occupied territories 
of Azerbaijan, a new 
chapter is going to 
be opened in the 
relation of all regional 
countries, particularly 
between Tehran and 
Baku. 
Iran and the Republic 
of Azerbaijan share, 
to a large extent, the 
same history, religion, 
and culture.
Besides historical 
and cultural 
commonalities of 
the two countries, 
Iran recognized 
A z e r b a i j a n ' s 
independence in 
1991, and diplomatic 
relations between the 
two countries were 
established in 1992. 
Both countries are 
full members of the 
Economic Cooperation 
Organization (ECO) 
and the organization 
of Islamic 
Cooperation(OIC). 
Commonalities and 
joint interests of the 
two countries have 
functioned as the 
driving engine of the 
two countries' ties. 
Relations between 
the two neighboring 
countries have 
gradually but 
significantly improved 
since 2013.
During a visit to the 
Republic of Azerbaijan 
organized by GJC, a 
correspondent of 
Mehr News agency 
reached out to Tural 
Ganjaliyev, a member 
of Azerbaijan's 
parliament and head 
of the Azerbaijani 
community in 
Azerbaijan’s Upper 
Karabakh region to 
discuss Tehran-Baku 
relation in the post-
Karabakh war.
He noted that 
Azerbaijan is very keen 
on cooperation with 
all counties regarding 
the reconstruction 
process of the 
Karabakh region after 
the liberation of the 
region.
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A b d o l n a s e r 
Hemmati, the 
governor of the 
Central Bank of 
Iran, who hosted 
ambassadors of 
Japan and South 

Korea in order to find a way 
for liberating the Islamic 
country's frozen assets in 
recent days, told reporters on 
Wednesday that he is hopeful 
Seoul will implement the 
new agreement to unfreeze 
one billion dollars out of the 
seven billion dollars that 
South Korea must pay back 
to Iran.
The issue of Iranian officials 
attempting to unfreeze 
assets in other countries 
dates back to a few years 
ago, but the US withdrawal 
from the 2015 nuclear deal 
and imposition of the so-
called maximum pressure 
has turned it to an important 
matter for Iran. Now, a 
democrat administration is 
ruling the United States. It 
has promised to come back 
to the Joint Comprehensive 
Plan of Action (JCPOA); so, 
there are hopes that the 
Islamic Republic could 
access its own frozen assets 
in banks of other countries.
Some experts believe that 
recent developments 
regarding the unfreeze of 
Iranian assets from Korean 
banks are clues that the 

Biden administration 
is going to lift anti-Iran 
sanctions, but the new US 
government is still far from 
returning to the JCPOA, 
because Tehran is of the 
opinion that Washington's 
rejoining to the deal depends 
on complete lifting of the 
bans.
There are different reports 
and announcements on exact 
volume of South Korea's 
debt to Iran from six to over 
nine billion dollars, while 
Hemmati declared that Seoul 
must pay back seven billion 
dollars to Tehran.
Aside from the accurate 
figure of Iranian assets, 
the US plays a key role in 
freezing and unfreezing of 
the capital. Despite recent 
declarations on the release 
of the assets, South Korean 
Foreign Ministry announced 
that the unfreeze depends on 
Seoul's consultations with  
Washington.
South Korean Yonhap 
News Agency reported that 
Tehran put pressure on 
Seoul to release its assets, 

which are frozen in two 
Korean banks due to the US 
sanctions; so, South Korea 
is holding the White House 
to find a way to unfreeze the 
money, including through 
humanitarian trade with 
Iran.
The CBI governor also 
underlined that Iran 
showed the way to get rid of 
the lockdown and that the 
Koreans are responsible for 
returning Iranian money.
Korea Times reported early 
winter that Iranian assets 
will pay interest on the $7 
billion and Seoul has not 
demanded any cost for the 
money, adding that the CBI 
can get the deposit and the 
interest following the lifting 
of the US sanctions.
Hemmati also held talks 
with Japanese ambassador 
to Tehran, urging Tokyo 
to show an initiative in 
providing Iran with an 
opportunity to access its own 
financial resources in Japan.
Aikawa Kazutoshi, Japan's 
Ambassador to Iran, 
suggested that Iran can 

use the frozen money to 
purchase corona vaccine.
Iran's Minister of Foreign 
Affairs Mohammad Javad 
Zarif called on Japan to stop 
implementing the United 
States' illegal decisions, 
expressing hope that Tokyo 
will take a proper step to 
unlock Iranian assets, which 
are reportedly less than $3 
billion.
There are also some reports 
that Iraq must pay less than 
$2 billion to Iran, but the CBI 
governor mentioned that 
Iraq's total debt to Iran is 
around $5 billion.
One of the main objectives 
of Iraqi Foreign Minister 
Fuad Hussein's today visit to 
Tehran is his country's debts 
to the Iran.
The CBI has kicked off 
negotiations with officials 
from Oman, Japan, Iraq and 
South Korea in a bid to pave 
the ground for returning of 
Iranian assets.
Some Iranian news outlets 
have reported that $7 billion 
of Iranian money is frozen 
in India.

Iranian knowledge-
based firms to localize 
CCR catalyst
The CEO of Iran's Noori Petrochemical Plant 
referred to an agreement with domestic 
knowledge-based firms to localize the 
catalyst of "CCR" and announced the setting 
of a new record in aromatic items output by 
the company.
According to the National Petrochemical 
Company (NPC), Taghi Sanei underlined the 
signing of a contract to develop one of the 
most widely used catalysts in the aromatic 
industry with Iranian knowledge-based 
companies.
Catalyst manufacturing of CCR units has been 
entrusted to domestic companies, he added.
 The catalyst is used in reforming units and its 
manufacturing and supply is monopolized 
by French companies, including Exxon, 
he stated, adding "By manufacturing this 
catalyst, risk reduction and production 
stability will be ensured in Noori 
Petrochemical Plant."
The CEO of Noori Petrochemical Company 
noted that currently, 6 catalysts out of the 
eight ones used in Noori Petrochemical Plant 
have been Iranianized.
Sanei further said that a committee has 
been formed in the company for identifying 
strategic items for local supply, saying that 
so far building over 3,500 items has been 
localized in the facility.
Elsewhere in his remarks, he said that the 
plant’s output was expected to reach 4.8 
million tons by March 20 which would 
be regarded as a historic record in the 
production of aromatic items in the country.

Ex-CBI Official Warns 
of Risks of Investment in 
Bitcoin
A former deputy governor of the Central 
Bank of Iran stressed the need for definite 
government regulations on the use of 
cryptocurrencies, warning people not to 
spend all their capital on Bitcoin.
In an interview with Tasnim, the former 
CBI deputy for modern technologies 
elaborated on the nature and function of 
cryptocurrencies, particularly Bitcoin.
With years of experience and research on 
digital assets designed to work as a medium 
of trade exchange, Nasser Hakimi said the 
Iranian government ought to make definite 
regulations on cryptocurrencies, otherwise 
a financial disaster like the recent one in the 
stock market would be likely.
He also urged people to exercise caution in 
purchasing Bitcoin as long as the market is 
not clearly regulated, warning Bitcoiners 
about the legal risks of trading in the digital 
currency and the substantial fluctuation 
in its price.The value of a single Bitcoin 
reached over 58,000 dollars for the first time 
in mid-February. Some major companies 
like MasterCard have announced that they 
are bringing a cryptocurrency onto their 
network and Tesla bought 1.5 billion dollars 
of Bitcoin earlier this year.
The new phenomenon’s bull market in the 
past year encouraged many around the world 
and also in Iran to invest in the field.
However, many financial gatekeepers are 
now expressing concerns about the future of 
cryptocurrency and the risks it involves.

A new chapter has been opened for Iran to pave 
the way for liberating its frozen assets following 
consultations have been made to urge South 
Korea, Japan, Iraq and Oman to unlock Iranian 
money.

Iran's ceaseless efforts to get its frozen 
assets
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Jask Free Trade Zone 
serves as safe int'l link
Governor-General of Hormuzgan Province 
said on Sunday that Jask Free Trade Zone 
serves as important international link for Iran, 
adding that capacities of Makran Coast are 
useful for foreign trade.Fereydoun Hemmati 
said establishing Jask Free Zone was very 
useful for foreign trade thanks to the human 
resources available in the province, adding 

that it is necessary to promote security, 
social welfare and economy of the region.
Taking advantage of human resources of 
the province and creating jobs is one of the 
main parameters for attracting people's 
participation in economic development, 
he added.Earlier on November 19, 2020, 
Hemmati said that 97 kilometers of road was 
inaugurated in the provincial city of Jask, and 
171 more kilometers are under construction 
in five projects.He also referred to petroleum 

and refinery mega projects in Jask, saying 
that Mokran Coasts will become Iran's new 
energy and petrochemical industry hub 
soon."Mokran coastline can play a special role 
in the future of marine exchanges,” Hemmati 
noted.Mokran coastal region is located in 
Baluchestan province in southeastern Iran and 
southwestern Pakistan, it is a 600-mi (1,000-
km) stretch along the Gulf of Oman from Ra's 
(cape) al-Kūh, Iran (west of Jask), to Lasbela 
District, Pakistan (near Karachi).

The CBI governor 
also underlined 
that Iran showed 
the way to get rid 
of the lockdown 
and that the 
Koreans are 
responsible for 
returning Iranian 
money.



Speaking in an 
interview with 
Mehr news 
agency on Sunday, 
Shahriar Heidari, 
the vice chairman 
of Parliament 

National Security and 
Foreign Policy Commission, 
said that the lifting of 
sanctions imposed against 
the Islamic Republic of Iran 
was the main aim of the 
Parliament in approving the 
Law of the Strategic Action 
Plan.
Emphasizing the need for 
accurate implementation 
of Strategic Action Plan 
for Lifting Sanctions and 
protecting the rights of the 
Iranian people, he stated, 
“Upon the approval of 
the new law, the Islamic 
Republic of Iran initiated 
enriching uranium with 
20% purity with a prior 
notice to the International 
Atomic Energy Agency 
(IAEA).”
Under the law approved by 
the Parliament, “We said 
from the beginning that if 
Western countries fail to lift 
sanctions imposed against 
the Islamic Republic, 

IAEA inspectors would be 
expelled from the country 
as of Feb. 23 and also Iran 
will suspend the voluntary 
implementation of 
Additional Protocol (AP).”
According to the 
recommendations of the 
Leader of the Islamic 
Revolution, both the 
Parliament and government 
will interact with each 
other, he said, adding, 
“Chairpersons of Parliament 
National Security and 
Foreign Policy Commission 
and Energy Commission are 
scheduled to hold expert-
level meetings with the 
government and Supreme 
National Security Council 
(SNSC) in this respect.”
It is hoped that cooperation 
between Parliament and 
government will lead to 
realizing national interests 
and materializing sublime 

advice of Leader of the 
Islamic Revolution, he 
added.
Back in December 2020, 
Iranian legislators passed a 
law to further accelerate the 
development of the nuclear 
program. The law is a firm 
reaction to Washington’s 
2018 withdrawal from the 
Iran nuclear deal – the Joint 
Comprehensive Plan of 
Action (JCPOA) – and the 
illegal sanctions the US has 
imposed against Iran since 
then.
To implement the law, Iran 
stopped the voluntary 
implementation of the 
Additional Protocol to the 
nuclear Non-Proliferation 
Treaty (NPT) and restricted 
access to the country's 
nuclear sites on February 23.
Following the decision, 
Rafael Grossi, the director-
general of the International 

Atomic Energy Agency paid 
an official day-long visit 
to Tehran and held talks 
with Ali Akbar Salehi, the 
head of the Atomic Energy 
Organization of Iran (AEOI) 
and Foreign Minister 
Mohammad Javad Zarif on 
issues relating to the IAEA's 
monitoring of Iran’s nuclear 
energy program.
Iran and the IAEA then 
issued a joint statement 
according to which, the 
two sides have reached 
a “temporary bilateral 
technical understanding.”
According to the statement, 
Iran said it would stop its 
voluntary implementation 
of the Additional Protocol 
to the NPT and would deny 
IAEA inspectors access to its 
nuclear facilities beyond the 
Safeguards Agreement as of 
February 23, 2021 for three 
months.

Prospects of Iran-Saudi 
relations dependent on 
JCPOA fate: ex-ambassador
 Iran’s former ambassador to Lebanon 
and Jordan Ahmad Dastmalchian said that 
Prospects of Tehran-Riyadh relations are 
dependent on Tehran-Washington ties and the 
fate of the Joint Comprehensive Plan of Action.
Dastmalchian made the remarks in an exclusive 
interview with IRNA.
The US secretary of state has noted that 
Washington will not cut relations with Riyadh 
but will revise relations with Saudi Arabia 
within the framework of the US national 
interests, the former ambassador said.
He said that today Saudi Arabia and the US have 
more icy relations than ever.
The publication of a report about the murder 
of Jamal Khashoggi and declassifying the case 
were a clear negative signal for bin Salman, 
Dastmalchian said.
He said that Saudi Arabia has no longer has that 
status to the United States it enjoyed so far.
“The relations between Riyadh and Washington 
used to be based on providing security 
in exchange for oil while this deal is of no 
significance for the US now as the oil market 
has become oversupplied and the US has turned 
into a main exporter of the Shale oil.”
Iran rules out alleged 
discrimination against ethnic 
groups
 Iran on Sunday ruled out alleged 
discrimination against ethnic groups, saying 
that the Government respects equal citizen 
rights of all ethnicities.
Secretary of Iran's High Council for Human 
Rights Ali Baqeri Kani made the remarks 
in reaction to statement by UN High 
Commissioner on Human Rights criticizing 
Iranian code-of-conduct of the minorities.
Baqeri said that Iranian ethnic groups are not 
minority, but they are citizens of 'the whole 
Iran'.
Baqeri Kani wrote in his twitter account, "Ms. 
Commissioner; Iranian ethnic groups are not 
'minority', they are 'the whole Iran'."
"If politics didn't prevent you to take a trip to 
Iran and you were allowed to closely see Iran's 
realities, you would notice how Lurs, Kurds, 
Turks, Turkmens, Arabs, Baluchs, Fars people, 
etc. shout at the aliens: 'We are Iranians'," he 
added.
UN High Commissioner on Human Rights 
Michelle Bachelet had claimed that a 
coordinated campaign in Iran had targeted 
minorities in Sistan & Baluchestan and 
Khuzestan provinces.

Government, Parl. to continue coop. on 
counteractive plan

A senior Iranian lawmaker said that 
government and parliament will continue 
the cooperation in propeling the Strategic 
Action Plan, which aims to counteract the US' 
unilateral sanctions.
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Iranian COVID-19 vaccine undergoes clinical test
 Razi Institute COV-Pars coronavirus vaccine which is the first injected-inhaled recombinant 
corona protein undergoes clinical test by two volunteers receiving the first dose.
One of several Iranian vaccines under development, COV-Pars started its clinical test in an event 
in presence of Iranian Minister of Agricultural Jihad Kazem Khavazi, Chancellor of Iran University 
of Medical Sciences Jalil Kouhpayezadeh and a group of officials and researchers in Rasoul Akram 
Hospital in Tehran.
COV-Pars vaccine will be administered to 13 volunteers in the first stage, and then 120 volunteers 
will receive the vaccine in four groups of 30.The vaccine is the first injected-inhaled recombinant 
corona protein which was unveiled last month in Razi Vaccine and Serum Research Institute in 
Karaj, Iran.The institute started working on the vaccine in February last year and after initial 
stages, it passed animal test phase in April 2020.COV-Pars is developed under the leadership of 
Iran's Health Ministry and Food and Drug Organization expertise.

Iran capable of vaccinating 20m people a month: Official
Iran's Deputy Health Minister Alireza Raisi ensured on Sunday that there was no concerns on 
fast vaccination as the country's health network has capability to vaccine 20 million people a 
month.Speaking in an event to honor healthcare workers, Deputy for Health in the Ministry of 
Health and Medical Education said that Iran's health network, founded 30 years ago by great 
healthcare figures, is a strong point that reaches across the country so that no village with over 
1,000 people population is deprived of the health network.In addition to Health Houses – small 
local health centers, Raisi said, there are over 2,500 medical centers in cities and countryside 
and the centers are all connected to hospitals and specialized centers.These centers in health 
network managed to carry out three rounds of COVID-19 screening across the country and it is 
now extending to nomad population, according to the Deputy Minister.He also underlined that 
the health network will upgrade from primary healthcare to universal health coverage system 
(UHC); the transmission is now in pilot phase.

Back in 
December 
2020, Iranian 
legislators 
passed a law 
to further 
accelerate the 
development 
of the nuclear 
program. The 
law is a firm 
reaction to 
Washington’s 
2018 
withdrawal from 
the Iran nuclear 
deal – the Joint 
Comprehensive 
Plan of Action 
(JCPOA) – and 
the illegal 
sanctions the 
US has imposed 
against Iran 
since then.
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US Denies 
Negotiations 
with Germany 
on Fate of Nord 
Stream 2
The United States 
authorities are not 
holding consultations 
with Germany with 
the aim of reaching an 
informal agreement 
that would allow the 
completion of the Nord 
Stream 2 project, the 
Axios portal reported 
on Saturday.
American diplomats 
made this statement 
during a special 
telephone briefing for 
representatives of the 
US Congress.According 
to the publication, 
Molly Montgomery, 
the Deputy Assistant 
Secretary in the 
Bureau of European 
and Eurasian Affairs, 
denied that the 
US is negotiating 
with Germany on a 
potential side deal to 
allow the pipeline to 
proceed.Earlier, the 
German government’s 
deputy government 
s p o k e s p e r s o n , 
Ulrike Demmer said 
that the German 
government was 
exchanging views with 
partners, including 
the United States, 
on the construction 
of the Nord Stream 
2 gas pipeline.
During the briefing, 
representatives of the 
US State Department 
stressed that the word 
"exchange" shouldn't 
be construed as a 
negotiation and that the 
Biden administration, 
in the course of 
normal diplomatic 
conversations, had 
registered its concerns 
about the pipeline with 
the Germans, the portal 
said, TASS reported.
Earlier, the Financial 
Times reported that 
Germany is working 
on a solution that 
should convince the 
administration of US 
President Joe Biden to 
drop sanctions on Nord 
Stream 2. According 
to the newspaper, 
German politicians, 
in particular, are 
considering the 
possibility of applying 
a mechanism that 
would allow Germany 
to independently block 
Nord Stream 2 if Russia, 
for example, puts 
pressure on Ukraine 
and arbitrarily reduces 
supplies through its gas 
transportation system.
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Honoring commitments, simple way for 
US to return to JCPOA: Envoy
Honoring commitments is the simple way for the United States 
to return to the Joint Comprehensive Plan of Action, Iran's 
Ambassador and Permanent Representative to the United Nations 
Majid Takht Ravanchi has said in an interview.
The new US administration still violates the UN Resolution 2231 
just like the predecessor, the Iranian ambassador said in an 
interview with Qatari news network, Al Jazeera.
The United Nations Security Council, Resolution 2231 (2015) 
urges full implementation of the JCPOA in line with the timetable 
set by the JCPOA Annex V and sets forth steps for the eventual 
removal of Security Council sanctions on Iran.
New US President Joe Biden who took office on January 20 
has already repeated that he is willing to return to the JCPOA 
from which the former US president Donald Trump withdrew 
unilaterally in May 2018; meanwhile, no changes have been seen 
in the US policy on the deal yet, Takht Ravanchi noted.
In early days of February, Iranian Foreign Minister Mohammad 
Javad Zarif advised the US to learn from the Trump 
administration's complete failure rather than show interest, and 
warned that the existing window is closing quickly.

It is up to the new US administration whether they want to follow 
Trump's policy or to open a new chapter, the ambassador noted.
He said that from Iran's opinion, implementation of commitments 
by the US needs no new talks.
The United States should decide to fulfill commitments based on 
Resolution 2231, Takht Ravanchi underlined.
Asked whether relieving sanctions would be meant as part of 
return to the deal, the ambassador replied that lifting "sanctions" 
have been part of the deal and they had to be lifted.
Asked whether Iran's remedial measures vis-a-vis the US non-
compliance will lead to escalation, Takht Ravanchi said "We're not 
interested in escalation."
To respond reciprocally to the US move, Iran decided to reduce its 
commitments to the international deal, based on Article 26 and 36, 
on the first anniversary of the US withdrawal in May 2019.
All provocative measures including assassination of dear General 
Qassem Soleimani have been taken by the United States, the 
ambassador said, reaffirming Iran's unwillingness to take such 
measures.
About the recent visit of Director-General of the International 
Atomic Energy Agency (IAEA) Rafael Grossi to Tehran, the 
ambassador said IAEA inspectors are present in Iran and are doing 
their duties.

He further termed the 
February 21 IAEA agreement with the Atomic Energy 

Organization of Iran as excellent.
According to the February 21 Joint Statement, Iran gave three-
month moratorium to the Majlis Law suspending voluntary 
acceptance of IAEA Additional Protocol so that activities of the 
nuclear sites will be monitored in tapes for three months and will 
be delivered to the UN nuclear agency if the US lifted the sanctions 
during the moratorium. Otherwise, the tapes will not be delivered.
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Zarif stresses Iran's 
commitment to Iraqi 
stability
Iranian Foreign Minister Mohammad 
Javad Zarif wrote in a Twitter message 
on Saturday that during meeting with his 
Iraqi counterpart Fuad Huseein he has 
emphasized Iran's commitment to stability 
of Iraq.
"Good meeting with Iraqi FM @Fuad_
Hussein1. Discussed expansion of ties & 
regional & international cooperation," Zarif 

tweeted on Saturday.
"I welcomed Iraq's constructive efforts 
for regional security, stressed Iran's 
commitment to Iraqi stability & rejected 
destabilizing US aggression against Iraqi 
forces," he added.
 Zarif in a meeting with his Iraqi counterpart 
Fuad Hussein in Tehran on Saturday said 
that some recent attacks and developments 
in Iraq are suspicious and could be carried 
out to disrupt Tehran-Baghdad relations and 
Iraq's security and stability.
He  stressed the need for measures by the 

Iraqi government to find the perpetrators of 
the event.Zarif and Fuad Hussein discussed 
political, economic, and border trade 
cooperation, according to the public relations 
office of the Ministry of Foreign Affairs.
Condemning the US dangerous attack on 
Iraqi forces along the borders with Syria, 
Zarif said that the attacks were illegal and a 
violation of Iraqi sovereignty.Regarding the 
issue of Iranian fuel tankers in Tamarchin, 
northwestern Iran, Zarif hoped that the 
problem will be solved with cooperation 
between the two neighboring countries.



Spanish companies keen to invest in Iran
Economic and Commercial Counselor of Embassy of Spain says there are a large number of 
investment opportunities in Iran and Spanish companies are interested in investing in Iran.
Economic and Commercial Counselor of Embassy of Spain says there are a large number 
of investment opportunities in Iran and Spanish companies are interested in investing in 
Iran.Emilio Carmona Pertinez in a meeting with the head of the technology and information 
commission of Iran Chamber of Commerce, Industry, Mine and Agriculture (ICCIMA) 
Mohammad Reza Talaeei said that Spanish companies are eager to invest in Iran because of a 
huge number of investment opportunities in the country.He also welcomed holding the first 
virtual exhibition in Iran, saying that this exhibition will be a valuable opportunity for boosting 
the awareness and knowledge of foreign economic activists about Iranian products and the 
economy.

 Iranian Parliament's 
General Director 
for International 
Affairs, Hossein Amir-
Abdollahian stressed 
that US President’s 
authorization to strike 
local anti-ISIS forces 
shows how White House 
is hypocrite vis-a-vis 
terrorism and keeps its 
friendship with Daesh.
“While Joe Biden boasted 
about war against 
terrorism and ISIS 
during the campaign, his 
authorization to strike 
local anti-ISIS forces 
shows how White House 
is hypocrite vis-a-vis 
terrorism and keeps its 
friendship with Daesh. 
Mask of White House 
occupants has just 
changed and nothing 
more,” he wrote on his 
official Twitter account.
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Iran ready to assist 
Iraq in security affairs: 
Ambassador
Iran's Ambassador to Iraq Iraj 
Masjedi said here on Sunday in an 
interview with Iraq’s Kurdish TV 
channel Rudav that Tehran is ready 
for assisting Iraq in security affairs, 
if needed.
Iran favors restoration of full 
security in Iraq, never supports 
those who intend to weaken and 
deteriorate Iraq’s security, and in 
pursuit of such policies, Tehran 
is even ready for assisting Iraq in 
its security affairs, if needed,” said 
Masjedi.
He pointed out that the existence 
of foreign forces is not only of no 
tangible fruits for Iraq, but leads to 
further insecurity and tension both 
in Iraq and in the region as well.
Therefore, he said, the Islamic 
Republic of Iran resolutely believes 
that the security forces of the 
Iraqi central government and 
the autonomous Iraqi Kurdistan 

province can ensure Iraq’s security 
needless of any foreign force.
Iran’s relations with all different 
Iraqi governments after the collapse 
of Saddam’s despotic regime have 
been friendly and constructive, the 
ambassador reiterated.
He added that Iran’s current 
relations with various Iraqi sectors 
are satisfactory, and especially 
after Prime Minister Mustafa Al-
Kazemi’s recent visit of Tehran and 
his consultations and agreements 
with Iranian officials they are now 
even better than before.
***No new agreement with Iraq on 
re-drawing of borderlines
The Iranian diplomat further said 
that the 1975 Algeria Agreement 
on shared borders with Iraq that is 
also registered at the UN is still the 
basis and presently there is no plan 
for re-drawing of any new map on 
shared borders.
“The thing to be done at the time 
being is the rearrangement and full 
implementation of the 1975 Algeria 
Agreement in full collaboration 

between the two countries,” he 
said, adding that only some small 
parts have remained undecided in 
that agreement that are of trivial 
importance.
“At any rate, there is no agreement 
on setting up new border posts, or 
defining new borders,” he said.
*** Iran opposes violation of 
security of diplomatic centers in 
Iraq
The Iranian ambassador to Baghdad 
was asked about Iran’s stand on 
missile attacks against the US 
Embassy in Baghdad.
“I tell you quite clearly that the 
Islamic Republic of Iran is opposed 
to any kind of breaching of the 
security of diplomatic centers in 
any country, including Iraq, and has 
always condemned such attacks,” 
replied.
Ambassador Masjedi further 
reiterated that the entire diplomatic 
centers’ required security need 
to be preserved and there is no 
difference between the US, or any 
other country’s embassies.

Running, whether outdoors or on a treadmill, is 
a high-impact exercise that can be tough on your 
knees. When selecting a treadmill, look for features 
that will help preserve the health of your knees. 
Don't become addicted to treadmill running as 
moderation is key to reducing your risk of knee 
damage. If you have suffered a previous knee injury, 
talk to your doctor before starting a treadmill 
workout routine.
Road Running vs. Treadmill
The treadmill's cushioned platform absorbs 
more of the impact than running on the typical 
road running surface of concrete or asphalt. The 
advantage of road running is that the terrain is 
variable, so the risk of repetitive motion injury is 
reduced. Because each style of running has benefits 
and consequences, try including both forms in your 
fitness regimen, but always in moderation.
Advantages and disadvantages of a treadmill for 
the knee
The majority of treadmill runners will run with 
their toes, even though the habit of injury ultimately 
depends on one’s style of running. When you run on 
your toes, your leg is shaped so that your knee bends 
to a great extent when your foot makes contact with 
the conveyor belt. Therefore, the knee is capable of 
absorbing a greater force with every step that you 
take.When you run outside, you can walk or run as 
fast or slow as you want. You can change how fast 
you move right on the fly just by moving your body. 
With a treadmill, however, the pace is always fixed. 
You can only move as fast or slow as your treadmill 
settings will allow. This can be a big reason why 
some runners feel pain as they walk with their toes 
touching first.Treadmill users should try to walk 
with the middle of their feet touching first. This will 
help balance out the force when walking so that all 
of it does not get directed in one place.
The knee pain that one can experience from using 

a treadmill is not based on the fact that a treadmill 
is being used, but how it is being used. If you are 
experiencing knee pain when using the treadmill, 
it is very likely that you are doing something on the 
treadmill that causes this pain, such as walking with 
toes touching first.
Symptoms of Knee Injury from Treadmill Use
There is not just one type of knee injury associated 
with running, diagnosing a problem without 
seeing an expert is almost impossible. If you are 
experiencing problems you should see a qualified 
professional, such as a Physiotherapist as soon as 
possible.Treadmill knee injuries can range from 
repetitive trauma injuries which could be through 
overuse, poor running form, wrong trainers or even 
poor diet. More acute injuries can come on more 
suddenly like a sharp pain followed by swelling 
and soreness.Out of all of the symptoms you might 
experience from overusing your treadmill, the first 
and most prevalent symptom of knee injury from 
treadmill use is the sensation of pain, this can give 
you a good indication of the type of injury you have. 
Typically it will be localized around your front, back, 
or the area surrounding your knee cap.
How to Use the Treadmill Without Putting Stress 
on Knees
Running in general, due to its high-impact nature, 
is often made out to be the cause of lower body joint 
pain and other related issues. In actuality, your 
approach, form and health history are probably 
more influential than the treadmill itself. Being 
mindful of your technique, body alignment and the 
exercises that you are performing on the treadmill 
can help to reduce or eliminate knee stress.
Choose the Right Treadmill
Choose a treadmill that is well maintained to help 
reduce the impact on your joints. Though treadmills 
are not as cushioned as grass or a track, they are 
easier on your body than concrete. However, with 
time and use, treadmills can lose some of their 
shock-absorbing abilities. Test several different 
treadmills at your gym and pick the one that 
provides a softer landing.When first running on 
a treadmill, you may be inclined to shorten your 
stride, which can increase the stress on your knees. 
Make sure the treadmill running surface is long 
enough and wide enough to accommodate your 
natural running stride to reduce injury risk. And 
while you may feel tempted to run at the front of the 
treadmill, this can shorten your stride. 

A Mahan Air flight carried a cargo of 250,000 
doses of Sinopharm vaccine to Tehran in the 
early hours of Sunday.
Sinopharm, a Chinese state-owned company, 
is developing two COVID-19 vaccines. It 
announced in December 2020 that phase 
three trials of the vaccine showed It was 79% 
effective. The United Arab Emirates, which 
approved a Sinopharm vaccine earlier this 
month, said the vaccine was 86% effective.
Iran has already imported shipments of 
Sputnik V from Russia to vaccinate the priority 
groups, including the nurses and the elderly in 
the nursing homes.

Health Minister Saeed Namaki said on Friday 
that Iran is going to import the AstraZeneca 
vaccine for the coronavirus from South Korea.
Officials say Iran will receive around 16 
million doses of vaccines through the World 
Health Organization's COVAX program, 
import more than 25 million doses from 
abroad, and produce 25 million other doses 
inside the country.
Earlier in February, the chairman of the 
Headquarters for Executing the Order of 
Imam Khomeini, the institution that has 
developed the first Iranian vaccine for 
COVID-19, said the homegrown vaccine is one 
hundred percent effective against the mutated 
variant of coronavirus found in the UK.
The Razi Vaccine and Serum Research 
Institute unveiled the second Iranian vaccine 
for the coronavirus, administered via 
injection or inhalation, on February 7.

Is a treadmill harmful to the knee? Iran Gets Chinese Vaccine for Coronavirus

The first consignment of COVID19- vaccines made by 
China's Sinopharm arrived in Iran, whose vaccination 
rollout has already begun with Russian-made Sputnik V 
vaccine.

Running, whether outdoors or on a treadmill, is a high-
impact exercise that can be tough on your knees. When 
selecting a treadmill, look for features that will help 
preserve the health of your knees. Don't become addicted 
to treadmill running as moderation is key to reducing 
your risk of knee damage. If you have suffered a previous 
knee injury, talk to your doctor before starting a treadmill 
workout routine.

Sinopharm, a 
Chinese state-
owned company, 
is developing 
two COVID19- 
vaccines. 

Walk, Don't Run
Walk on the 
treadmill rather 
than run to 
prevent knee 
pain.
Wear the Right 
Shoes
Wear proper 
walking or 
running shoes, 
depending on 
your activity.
Shorten Your 
Stride
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وضعیت فعلی دستمزد کارگران هشداردهنده است
نماینده کارگران در شورای عالی کار گفت: اگر مؤلفه دستمزد هم به عنوان یکی از مؤلفه های قیمت تمام شده کالا 
و خدمات حساب کنیم و اجازه رشد به دستمزد را بدهیم، همانند سایر مؤلفه ها مدیریت خواهد شد و کارگران نیز 
زندگی حداقلی بهتری خواهند داشت اما اگر به دستمزد نگاه اقتصادی داشته باشیم و نگاهمان تنها به کارفرما 
باشد، کارفرما هم همیشه مدعی خواهد بود.   علی خدایی در یک برنامه صبحگاهی در سیما  اظهار کرد: براساس 

قانون کار مرجع تعیین کننده دستمزد کارگران شورای عالی کار است و شورای عالی کار متشکل از نماینده های 
کارگری، کارفرمایی و دولت است. این شورا باید براساس دو مؤلفه دستمزد کارگران را تعیین کند که مؤلفه اول توجه 

به نرخ تورم است و مؤلفه دوم قانون آمره محسوب می شود و براساس آن مزد تعیین شده بدون ویژگی های جسمی و نوع 
کار محوله باید حداقل هزینه های زندگی را تأمین کند و این هزینه ها که حداقل هزینه های خانواده برای زندگی سلامت هست، 

سبد معیشت نام دارد. وی افزود: برآورد گروه کارگری از سبد معیشت حدود ۹ میلیون تومان بود که در جلسه کمیته دستمزد شورای عالی 
کار براساس آمارهای رسمی عدد ۶ میلیون و ۸۹۵ تومان به عنوان حداقل های زندگی خانوار ۳.۳ نفری مشخص شد که این عدد برای حداقل های 
زندگی در شهر تهران پایین است و در مراکز کلان شهرها این رقم پاسخگو نیاز خانوارها نیست. در استان تهران برآورد هزینه ها رقمی بیش از ۱۰ 

میلیون و ۲۰۰ هزار تومان را نشان می دهد و در استان قم این عدد حدود ۷ میلیون و ۴۰۰ هزار تومان است. 

 وام اجاره تا پایان اسفند تمدید شد
وزارت راه و شهرسازی اعلام کرد متقاضیان تسهیلات کمک ودیعه مسکن تا پایان اسفندماه فرصت دارند وام 
خود را دریافت کنند و امکان تمدید این زمان وجود ندارد؛ پیش از این پایان بهمن ماه آخرین مهلت اعلام شده 

بود که تمدید شده است.
به دنبال مصوبه ستاد ملی کرونا برای پرداخت وام اجاره به مستاجران ۸۲۸ هزار نفر از متقاضیان واجد شرایط 

شناخته شدند که ۳۰۲ هزار نفر نسبت به دریافت وام اقدام و ۲۳۰ هزار نفر در بانکهای عامل تشکیل پرونده دادند 
که  تا ۱۲ بهمن ماه ۱۹۱ هزار نفر وام اجاره را دریافت کرده اند. با توجه به طولانی شــدن فرآیند تشکیل پرونده 

بعضی متقاضیان در بانکها پایان بهمن ماه ۱۳۹۹ مهلت دریافت وام اعلام شد که تا انتهای سال جاری تمدید شده است.
بر اساس اعلام معاون دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی، بارها زمان پرداخت وام ودیعه مسکن تمدید شده است. انتظار 

این است متقاضیانی که تشکیل پرونده دادند در این مدت زمان مراجعه و تسهیلات خود را دریافت کنند تا نیازی به تمدید مجدد نباشد. کما اینکه 
امکان تمدید نیست و بانک ها ازاین نظر مشکلاتی را دارند. او البته از احتمال تصمیم گیری دولت برای تصویب وام جدید اجاره در سال ۱۴۰۰ خبر 
داده و گفته است: اینکه ثبت نام جدیدی برای سال ۱۴۰۰ داشته باشیم منوط به تصمیم گیری دولت و منابع موجود است. پرونده وام ودیعه مسکن 

برای پایان اسفندماه بسته می شود و برای سال جدید تصمیمات در سال جدید اخذ خواهد شد.

باشگاه خبرنگاران
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

کارخانه ها محصولات 
با قیمت گذاری 

دستوری را با رعایت 
نرخ های دولتی 

عرضه می کنند و 
مابقی محصولات 
را نیز با هماهنگی 

سازمان حمایت 
قیمت گذاری 

می کنند

اقتصاد ایران
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ادامه روزهای بد 
ارزهای دیجیتالی

ارزش همــه ۱۰ ارز مهم دیجیتالی 
ریزش کرد.

 برخــی از منابع خبــری از احتمال 
تحقیق و تفحص مراجــع قضایی از 
ایلان ماســک در خصــوص توییت 
های جنجالــی وی در حمایت از دو 
ارز دیجیتالی خاص خبــر داده اند. 
ایلان ماسک تاکنون در توییت هایی 
از دوج کوین و بیتکوین حمایت کرده 
و این مســاله به صعود شدید این دو 
ارز در معاملات دامن زده است. یک 
مرتبه دیگر نیز حمایت وی از ایجاد ارز 
مارس کوین به صعود ارزی به همین 

نام منجر شده بود.  
اندکی پس از اعــلام حمایت جک 
دورســی - مدیرعامل توییتر از بازار 
ارزهای دیجیتالی - گروه مالی اسکویر 
که بازوی ســرمایه گذاری شرکت 
دورســی محسوب می شــود ۱۷۰ 
میلیون دلار دیگر به دارایی های خود 
در بازار ارزهای دیجیتالی افزوده است. 
اسکویر در سرمایه گذاری جدید خود 
۳۳۱۸ عدد بیتکوین خرید تا دارایی 
های خود در بازار ارزهای دیجیتالی 
را به پنج درصد کل وجوه نقدشونده 

تبدیل کند.
هشدارها نســبت به وجود حباب در 
بازار ارزهــای دیجیتالی کماکان به 
قوت خود باقی مانده است. بیل گیتس 
- بنیانگذار گروه مایکروسافت - که 
پیشــتر گفته بود نه بیتکوین دارد و 
نه راجع به آن اظهار نظر می کند، به 
سرمایه گذاران هشدار داده است که 
اگر ثروتشــان کمتر از ایلان ماسک 
اســت باید نســبت به ریسک های 
سرمایه گذاری در بازار بیتکوین بسیار 
هوشیار باشند. ایلان ماسک هنوز به 
این کنایه بیل گیتس پاسخی نداده 
اما خود وی چند وقت پیش گفته بود 
از نظر وی قیمــت بیتکوین و اتریوم 

بیشتر از چیزی است که باید باشد.
مجموع ارزش بــازار جهانی ارزهای 
دیجیتالــی در حال حاضــر ۱۴۴۰ 
میلیارد دلار برآورد می شود که این 
رقم نســبت به روز قبل ۴.۴۱ درصد 
کمتر شده است. در حال حاضر ۶۹ 
درصد کل بازار ارزهای دیجیتالی در 

اختیار بیت کوین است.

ایسنا
خـــبـــر

ISFAHAN
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قیمــت لبنیــات چند 
ماهی است که به صورت 
هفتگــی دســتخوش 
تغییــر می شــود بــه 
طوری کــه طبق گفته 
عرضه کننــدگان این 
محصــولات، بــا هــر 
مرتبه ســفارش کالا از شرکت های 
تولیدکننده،  قیمت آن تغییر می کند.

البتــه محصولات لبنــی در دو گروه 
قرار دارند، دســته اول که شامل ده 
قلم لبنیات است و حدود ۷۰ درصد 
از ظرفیت تولید را به خود اختصاص 
می دهد که قیمت آن هــا به صورت 
دستوری تعیین می شود و گروه دوم 
که با عرضه و تقاضــا قیمت گذاری 

می شوند.

   آمار تولیدات شیر در کل کشور
 تولیدکننــدگان  عنوان می کنند در 
حال حاضر آن دســته از تولیدات که 
مشــمول قیمت گذاری دســتوری 
می شــوند را بــدون ســود و بعضا با 
پرداخت ضرر عرضه می کنند، اما انگار 

سود فروش محصولات دیگر به قدری 
چرب است که شاهد افزایش قیمت 

چندین و چند باره آن ها هستیم.
طبق آماری کــه از فروشــگاه های 
زنجیره ای به دست خبرنگار اقتصادی 
باشگاه خبرنگاران جوان رسیده است 
، قیمت انواع محصــولات لبنی طی 
امسال ۵۴۵ مرتبه افزایش یافته که 
این امر نارضایتی مصرف کنندگان را 

به همراه داشته است.
در همین راســتا محمدرضا بنی طبا 
سخنگوی انجمن صنفی فرآورده های 
لبنــی اظهار کــرد: از ابتدای ســال 
تاکنون قیمت شــیرخام، ۸۰ درصد 
افزایش پیدا کــرده و بــا این وجود 
نمی توان توقع افزایش قیمت لبنیات 

را نداشت.
وی افزود: کارخانه هــا محصولات با 
قیمت گذاری دســتوری را با رعایت 
نرخ هــای دولتی عرضــه می کنند و 
مابقی محصولات را نیز با هماهنگی 
ســازمان حمایــت قیمــت گذاری 

می کنند.
سخنگوی انجمن صنفی فرآورده های 
لبنی بیان کــرد: قیمت گذاری گروه 
دوم به طوری اســت که شــرکت ها 
هزینه های تولید را با سند به سازمان 
حمایت ارائه می دهند و این سازمان با 
اعلام محدودیت، اجازه افزایش قیمت 

می دهد.

به گفتــه وی؛ هیــچ افزایش قیمتی 
بــدون هماهنگی و کســب اجازه از 

سازمان حمایت رخ نمی دهد.

   افزایش قیمت نامتعارف را به 
سامانه ۱۲۴ اعلام کنید

همچنین داوود موسوی معاون نظارت 
بر کالا های مصرفی سازمان حمایت در 
گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت 
و کشــاورزی گروه اقتصادی باشگاه 
خبرنــگاران جوان، ضمــن تاکید بر 
لازم الاجرا بــودن قیمت گذاری های 
انجام شده گفت: ما در ده قلم محصول 
لبنی مشــمول قیمت گذاری، هیچ 

افزایش قیمتی نداشــته ایم و تمام 
اقلام مشمول قیمت گذاری دستوری 
کماکان نرخ ثابت قبلــی را دارند. هر 
گونه افزایش قیمت فرآورده های لبنی 
مشــمول قیمت گــذاری بدون طی 
شــدن فرآیند مربوط، شامل بررسی 
قیمــت و تهیه گزارش کارشناســی 
توســط این ســازمان و تصویب در 
کارگروه تنظیم بــازار، فاقد وجاهت 

قانونی است.
او بیان کرد: مشکلات و مسائل طرح 
شــده از ســوی واحد های لبنی در 
خصوص افزایش قیمت مواد اولیه از 
جمله شــیرخام و مواد بسته بندی از 

جمله موارد موثر بر قیمت گذاری این 
اقلام هستند.

موسوی تشــریح کرد: اقلامی که در 
چند مدت اخیر افزایش قیمت داشته 
اند، جزو اقلام مشمول قیمت گذاری 
دستوری نبوده اند و قیمت آن ها طبق 
ضوابط قیمت گذاری و توســط خود 
شرکت ها مورد محاسبه قرار می گیرد. 
این به معنای آن نیست که هر شرکتی 
به هر میزان که بخواهد می تواند قیمت 
محصولات لبنی را افزایش دهد بلکه 
قیمت گذاری این اقلام تحت رقابت 
بین شرکت ها و طبق ضوابط ابلاغی 

محاسبه و اعلام می شود.

معاون نظارت بــر کالا های مصرفی 
ســازمان حمایت گفت: در صورتی 
که این افزایش قیمت ها بیش از عرف 
معمول آن باشــد، مردم می توانند از 
طریق ســامانه ۱۲۴ شــکایات خود 
را اعلام کنند تا مــورد پیگیری قرار 
بگیرد. سازمان حمایت هم به عنوان 
مدعی العموم می توانــد این افزایش 

قیمت ها را از شرکت ها پیگیری کند.
با تمام این تفاســیر معلوم نیســت 
کشــمکش های  هزینــه  کــه 
لبنیاتی هــا و دولتی هــا را تــا چه 
 زمانی قرار اســت مــردم  پرداخت 

کنند.

قیمت شیر و محصولات لبنی از اول سال ۵۴۵ بار تغییر کرد! 

مورد عجیب لبنیات!
انواع محصولات لبنی طی امســال ۵۴۵ مرتبه تغییر 
قیمت را تجربه کرده اند و هر کدام از مسئولان دلایلی 

برای این افزایش قیمت ها عنوان می کنند.

حمل و نقل

قیمت بلیت اتوبوس برای عید گران می شود؟
فارس به نقل از مدیرکل دفتر مسافر سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای با تأکید بر اینکه طرح سفرهای نوروزی 
امسال با مفهوم کاهش سفرها است، نوشت: در حال حاضر ناوگان با ۵۰ درصد ظرفیت تردد می کند و فقط صندلی های 

کنار پنجره مورد استفاده قرار می گیرد.
درباره وضعیت سفرهای نوروزی امسال از طریق ناوگان عمومی جاده ای، اظهار داشت: آمادگی ناوگان جاده ای برای 
انجام سفرها در طول سال وجود داشته است و برای نوروز هم در راستای انجام سفرهای ضروری هموطنان، ناوگان 
عمومی مسافری جاده ای اعم از اتوبوس، مینی بوس  و سواری کرایه آماده هستند اما توصیه ما به مردم کاهش سفرها 

و همچنین سفر نکردن، با توجه به دستورات ستاد ملی مقابله با کرونا است.
مدیرکل دفتر مسافر سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای افزود: به هر حال نوروز سال ۹۹ و همچنین نوروز سال 

۱۴۰۰ شکلی متفاوت از نوروز سال های گذشته را دارد و تأکید و توصیه هم بر  سفر نکردن است.
وی با بیان اینکه  برنامه ریزی خاصی برای سفرهای نوروزی نداریم، اضافه کرد: اما طبق روال طول سال، همه ناوگان برای 

انجام سفرهای اجتناب ناپذیر و ضروری مسافران، آماده هستند و ما موظف  هستیم خدمات را ارائه دهیم.

خودرو

خبرآنلاین
گـــزارش

شمارش معکوس برای کاهش قیمت خودرو

ورق در بازار برمی گردد؟
ثبات نرخ ارز طی روزهــای اخیر آرامش را 
به بازار خــودرو بازگردانده اســت و حال با 
پیش بینی عرضه خودروهای ۱۴00 در ماه های 
ابتدایی سال آینده فروشندگان نسبت به فروش خودروهای خود 

در روزهای پایانی امسال تمایل بیشتری پیدا کردند.

در حالی که بازار خودرو در بهمن ماه نوسانات شدید قیمتی را تحت تاثیر نرخ 
ارز تجربه  کرده است، اسفندماه تاکنون برای بازار خودرو آرامش نسبی را به 
همراه داشته است و قیمت های خودرو در این روزها همسو با بازارهای موازی 

طلا، سکه و حتی موبایل به ثبات رسیده اند.
با کاهش نوسانات قیمت ها در بازار خودرو طی چند روز اخیر دلالان از این 
بازار رخت بربستند و به گفته کاشانی رئیس اتحادیه نمایشگاه داران خودرو در 
حال حاضر تنها توسط خریداران واقعی معامله ای در این بازار شکل می گیرد.

رئیس اتحادیه نمایشگاه داران خودرو در گفت وگویی به خبرنگار خبرآنلاین 
گفت: در حال حاضر بازار خودرو روند طبیعی را در پیش گرفته است و مصرف 
کنندگان واقعی معاملات خود را از سر گرفته اند اما با توجه به ثبات قیمت ها 

دلالان از این بازار خارج شده اند چراکه امیدی به افزایش قیمت ها ندارند.
وی افزود: در حال حاضر مصرف کنندگان بیشتر به دنبال خودروهای داخلی 
هستند چراکه توان خرید خودروهای خارجی با این قیمت های نجومی را 

ندارند.
در حالی کــه مصرف کننــدگان واقعــی دوباره بــه بازار بازگشــته اند 
احتمــال عرضــه خودروهــای ۱۴۰۰ در ماه هــای ابتدایــی ســال 
آینــده تمایــل فروشــندگان را نیــز در این روزهــا به فــروش خودرو 
افزایش داده اســت و با توجه به افزایــش عرضه خودرو طــی این روزها 
 پیش بینی می شــود که ریزش قیمت ها دوبــاره در این بازار اســتارت 

بخورد.

    چرا خریداران از خریــد خودروهای 
خارجی منصرف شدند؟

پس از برجام شرکت های زیادی از فرانسه به ایران 
آمده بودند و شروع به سرمایه گذاری مستقیم در 
کشور کرده بودند. پژو و رنو دو خودروساز شناخته 
شــده در این قالب بودند اما در اردیبهشت سال 
۱۳۹۷ همزمان با خروج دونالــد ترامپ رئیس 
جمهور پیشین آمریکا این شرکت ها نیز مجبور به 

خروج از کشور شدند.
حال افزایش امیدها مبنی بر بازگشــت آمریکا به 
برجام و چشم انداز روشن بازگشت خودروسازهای 
اروپایی و یا کره ای به کشور بازار خودروهای چینی را 
راکد کرده است و خرید و فروش این خودروها در بازار 
شب عید نسبت به ماه های گذشته کاهش یافته است 
و از طرف دیگر چشم انداز روشن قیمت ارز نیز بی تاثیر 
در خروج خریداران از بازار خودروهای خارجی نبوده 
است و در حال حاضر مصرف کنندگان به امید کاهش 
قیمت خودروهای خارجی تحت ریزش نرخ ارز از خرید 

خودروهای خارجی دست کشیده اند.

    تلاش سایت ها برای برهم زدن آرامش نسبی بازار خودرو
طبق بررسی های میدانی صورت گرفته از ابتدای هفته تاکنون قیمت ها در 
بازار خودرو ثابت بوده است این در حالی است که سایت های اعلام کننده 
قیمت خودرو در این مدت روزانه قیمت های خودرو را با نوسانات میلیونی 
اعلام می کنند؛ به عنوان مثال در حالی که قیمت خودرو پژو پارس از ابتدای 
هفته جاری بر روی ۲۱۸ میلیون تومان ثابت بوده است براساس اعلام سایت 
ها این خودرو از ابتدای هفته تاکنون در رنج قیمتی ۲۱۴ تا ۲۲۰ میلیون 

تومان در نوسان بوده است.
در حالی که قیمت ها در بازار خودرو به ثبات رسیده اند اما اختلافات قیمتی 
کماکان در این بازار دیده می شــود با این وجود که این اختلافات قیمتی 
نسبت به ماه های گذشته بسیار کاهش یافته است و به یک تا سه میلیون 
تومان رسیده است اما در برخی از خودروها این اختلافات قیمتی کماکان بالا 
هستند و به عنوان مثال اختلاف قیمتی پژو ۲۰۷ اتوماتیک این روزها به ۱۰ 

میلیون تومان می رسد.
در حال حاضر خودروهای داخلی در این محــدوده قیمتی به بازار عرضه 

می شوند:



به نیروی  بازنشسته با پراید گازسوز و موبایل اندروید 
جهت  توزیع آگهی شهرک های صنعتی دراصفهان 

نیازمندیم.
 تلفن: 09215003101, 34593733 

استخدام در  خدمات زیبایی خودرو 
تعدادی  نیروی فنی آقا  حقوق مکفی + بیمه + آموزش 

 ارسال رزومه به واتساپ  09101194394

رستوران آما سیا واقع در اصفهان جهت تکمیل کادر 
خود به نیروی ســاده در  آشپز خانه و سالن مجموعه  

غذایی نیازمند است.
 آدرس: سعادت آباد -  تلفن: 09357224488 

  حسابدار با سابقه کار
در آژانس هواپیمایی

لطفا  رزومه کاری داخل واتس آپ ارســال گردد تا در 
اسرع وقت با شما تماس گرفته شود:

09131100337

  دندانپزشکی ملیکا واقع در اصفهان جهت تکمیل کادر 
خود به یک نفر  پذیرشگر آقا نیازمند است.

 آدرس: محدوده فلکه ارتش 
 تلفن: 36291175, 36291176

 منشی خانم مجرد با روابط  عمومی بالا 
09135706649

شرکت پخش  موادغذایی معتبر جهت تکمیل کادر 
پرســنلی خوداز افراد واجد شــرایط ذیل دعوت به 

همکاری می نماید .
1-  فروشنده )  بازاریاب ( 

خانم /آقا،حداقل تحصیلات دیپلم 
2- راننده اتومبیل نیسان وانت  )مدل 85به بالا (

 حقوق اداره کار +پورسانت +بیمه
    آموزش رایگان متناسب با نوع فعالیت   

 آدرس  سه راه درچه       9915337306

یک  فروشگاه بچه گانه واقع در محدوده جلفااصفهان 
جهت تکمیل کادر خود به  فروشنده خانم  نیازمند است.

 تلفن: 09132009349, 37860010

مجموعه  سیمون واقع در اصفهان جهت تکمیل کادر 
خود به تعدادی نیروی ساده و یک نفر  سالادزن نیازمند 

است.
با بیمه و آف هفتگی و مرخصی ماهیانه

آدرس: کوچه کلیسای وانک  - تلفن: 09119152916

یک شرکت معتبر  تولیدی در زمینه سازه تجهیزات 
صنعتی واقع در اصفهان جهت تکمیل کادر خود به  افراد 

با تجربه در عناوین شغلی زیر نیازمند است:
1- شاپیست 

 inventor تهیه نقشه کارگاهی(مسلط به نرم افزار(
tekla و

2- مهندس  طراح_مکانیک 
ترجیحا ساخت و تولید

catia و inventor،ansys مسلط به نرم افزارهای
تلفن: 09133167964

یک شرکت  تولیدی واقع در منطقه صنعتی دولت آباد 
اصفهان جهت تکمیل کادر خود به افراد واجد  شرایط 

زیر نیازمند است:
1- مکانیک صنعتی1 نفر

آشنا با دستگاه های هیدرولیک، جوشکاری، برشکاری
با 3 سال سابقه

2- نیروی آشنا به  برق صنعتی PLC1 نفر
3- نیروی فروش 1 نفر با روابط عمومی بالا

با 3 سال سابقه
تلفن: 09132334294, 45837080, 45838337

به کارشناس  تولید محتوا خانم و کارآموز آقا جهت  
سیستم های هوشمندسازی  برق ساختمان نیازمندیم.

تلفن: 09130007323 )واتساپ(

 تعدادی  پرسنل خانم وآقا  کار در فست فود  اپتیموس
با بیمه -  ساعت تماس 16الی 20

 همراه09911754911

پیک موتوری آقا ، جهت غذای بیرون بر 
تایم کار،  ساعت 12 تا 4 عصر    09131088174

به نیروی  خانم مسلط به office بخصوص word و 
excel با حداقل 22 سال سابقه کار جهت همکاری در 

اصفهان نیازمندیم.
ساعت کار: 8 الی 17 یک ســاعت جهت استراحت 

پنجشنبه ها 8 الی 13
 با حقوق توافقی+ بیمه

 تلفن: 03137737936 )داخلی 2( 

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

یک شرکت معتبر تولیدی  مواد غذایی واقع دراصفهان 
جهت تکمیل کادر خود به افراد واجد  شــرایط زیر 

نیازمند است:
   نیروی دفتری مسلط به امور اداری
ICDL آشنایی کامل با مهارت های

Excel تسلط کامل بر
Word تسلط به

Photoshop آشنایی با
روابط عمومی بالا، ترجیحا آشنا به نرم افزارهای آماری

حقوق اداره کار+ بیمه+ عیدی+ سنوات+ کارانه
 تلفن: 09138628255, 03137779937

کسب و کار
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

معرفی قابلیت جدید و  اولین گزارش عملکرد استارت آپ نوبار
اســتارت آپ تخصصی حمل بار »نوبار« ضمن ارائه گزارش عملکرد ســالیانه، از سرویس اسباب کشی 
بین شهری خود رونمایی کرد. با گذشت ۳ سال از فعالیت مستمر و تلاش برای رفع مشکلات رایج صنعت 
باربری، استارت آپ نوبار برای اولین بار از جزئیات گزارش عملکرد خود در سال گذشته پرده برداشته است.

همچنین این شــرکت در ادامه روند روبه رشــد خود در ســال ۱۳۹۹، همزمان از ســرویس جدیدش 
»اسباب کشی بین شهری« رونمایی کرد. این قابلیت پس از درخواست شرکت های بزرگ کشور توسط تیم 

توسعه این مجموعه به خدمات اضافه شده و برای همگان قابل استفاده است.
در گزارش عملکرد نوبار آمده: »پس از موفقیت در ارائه بخش عمده ای از نیازهای جامعه و ارتقای سطح باربری رایج، 

آخرین برآوردها حاکی از رشد ۳ درصدی سهم بازار نوبار بوده است؛ به طوری که در سال گذشته میانگین ماهانه رشد سفارش ۶۰ 
درصدی حاصل شده است. همچنین برای اولین بار از آغاز فعالیت، مجموعه به رضایت ۹۵ درصدی کاربران دست پیدا کرده است.«

آموزش رانندگان و کارگران حول لزوم حفظ احترام به مشتری و نحوه کارکرد اپلیکیشن، در کنار افزایش دقت سیستم هوشمند در محاسبه 
قیمت تمام شده از جمله موارد توسعه نوبار در سال جاری بوده است. این موفقیت ها مرهون جذب سرمایه اولیه این استارت آپ در سال گذشته 

و به طبع آن توسعه تیم اجرایی بوده است.

وبسایت بازده
یادداشـــت

ISFAHAN
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مسابقه ایران 1500 با همکاری سازمان فناوری، ایران را در 100 سال آینده به تصویر می کشد

سازمان فناوری اطلاعات در همکاری با استارت آپ آی قصه، 
پویشی راه اندازی کرده است که سعی می کند وضعیت ایران 
را در ســال 1500 با بهره گیری از تخیل در قالب آثار هنری 

روایت کند.

سازمان فناوری اطلاعات با همکاری استارت آپ آی قصه، کمپینی با نام »ایران ۱۵۰۰« و 

شعار »صد سال بعد را تصور کن!« راه اندازی کرده است. در این کمپین قرار است 
شرکت کنندگان در تمام گروه های سنی ایده هایشان از وضعیت ایران و جهان را 
در ۱۰۰ سال آینده ازطریق آثار هنری نمایش دهند. این آثار می تواند نقاشی، متن، 

موسیقی، معماری یا هر طرح خلاقانه  دیگری باشد.
امیر ناظمی، معاون وزیر ارتباطات و رئیس سازمان فناوری اطلاعات در نشست 
خبری این رویداد اعلام کرد که اگر بدانیم در آینده چه وضعیتی خواهیم داشت، 
می توانیم اکنون بهتر رفتار کنیم و به سمت آینده قدم برداریم. ناظمی افزود:  ایرانیان 
به نگاه کوتاه مدت به آینده تمایل دارند و هیچ گاه به آینده بلندمدت نگاه نمی کنند. 
می خواهیم با این پویش آینده را بلندمدت به تصویر بکشیم تا راه امروزمان را بسازیم.

ایده  این کمپین را اســتارت آپ آی قصه مطرح کرد که در حوزه  قصه گویی برای 
کودکان فعالیت می کند. ناظمی دلیل قرارگرفتن سازمان فناوری درکنار این کمپین 

را نقش مهم فناوری در دنیای آینده عنوان کرد.
پوریا عالمی، یکی از بنیان گذاران آی قصه، با اشاره به شیوع کرونا و ادامه یافتن آن 
در سال ۱۴۰۰ اعلام کرد آی قصه می خواهد کودکان را سرگرم و آن ها را مشغول 
خیال پردازی کند. او درادامه گفت: »تمامی شــرکت ها اکنون تنها به ۱۴۰۰ فکر 
می کنند و درباره  آن ایده پردازی می کنند؛ اما می خواهیم تخیل کنیم ۱۰۰ سال بعد چه 

اتفاقاتی می افتد؟ بچه ها درباره  آن چه فکر می کنند؟«
به گفته  عالمی، پویش ایران ۱۵۰۰ سه بخش دارد که حضور افراد حرفه ای و کودکان و بخش 

ویژه را شامل می شود. عالمی توضیح داد:
افراد حرفه ای می توانند ایده هایشان را در قالب متن، پادکست، ویدئو، کاریکاتور، گزارش و... 

ارسال کنند. کودکان هم می توانند با کمک خانواده نقاشی یا پادکست یا فایل صوتی برای ما 
ارسال کنند؛ اما جذاب ترین بخش مسابقه، بخش ویژه است که هر اثر خلاقی خارج از قالب های 

ذکرشده می تواند کار شود. در این بخش، ایده مهم تر از اجرا است.
طریقه ی ارسال آثار، بارگذاری در وب سایت ir.www.ir۱۵۰۰ یا اشتراک در فضای مجازی با 
هشتگ فارسی و انگلیسی »ایران ۱۵۰۰« یا ارسال پستی با درج عبارت »برسد به دست ایران 
۱۵۰۰« از سرتاسر ایران است. علاقه مندان می توانند تا ۳۰ فروردین آثارشان را ارسال کنند. 

گفتنی است در اردیبهشت ۱۴۰۰، داوری نهایی انجام و در خرداد، برندگان اعلام می شوند.
امیر ناظمی به خبرنگار زومیت گفت تاکنون ۲۰۰ میلیون تومان برای این مسابقه جایزه تعیین 
شده و این مبلغ ممکن است با افزایش اسپانسرها بیشتر شود. به گفته  رئیس سازمان فناوری 
اطلاعات، هنوز مشخص نیست مسابقه چند برنده خواهد داشت و این موضوع با توجه به میزان 

ارسال آثار مشخص می شود.
آی قصه پیش تر هم مسابقه ای به نام »تخته سیاه، تخته سفید« با هدف گذاری معلمان برگزار 
کرده و از آن ها خواسته بود خاطرات خود را از تدریس در دوران کرونا تعریف کنند. عالمی به 
زومیت می گوید این مسابقه شرکت کننده ی خارجی هم داشت و با استقبال ویژه مواجه شد. 
همچنین، مسابقه  ۱۲۰ برنده داشتیم که ۲۰ نفر برنده  اصلی بودند و به ۱۰۰ نفر دیگر هم 

هدایای نفیسی اهدا شد.
دیگر مسابقه  آی قصه نیز با همیاری شهرداری تهران در اوایل شیوع کرونا برگزارش شد و 
در آن، از بچه ها خواسته شد جهان کرونازده را توصیف کنند. عالمی به این موضوع اشاره که 
دید رقابتی در مسابقات آی قصه وجود ندارد و در این زمینه، نگاه اصلی نگاه خلاق و هدف 

کشف ایده ها است.

زومیت
گــــــزارش

استارت آپ
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فکر کردی کارآفرین شدن به این راحتی هاست؟

اگر خودتان از خودتان 
حمایت نکنید، چرا 
دیگران باید چنین 

کاری بکنند؟ در آغاز، 
باید بزرگ ترین طرفدار 

خودمان باشیم. باید 
تیم حمایتی خودمان 

باشیم. باید از خودمان 
حمایت کنیم و از آن چه 

باور داریم دفاع کنیم

به نظر می رسد که این روزها همه خود را »کارآفرین« می نامند. 
صحبت های زیادی درباره ی رها کردن شغل فعلی تان، دنبال 
کردن رویاهای تان، کسب درآمد حتی در زمان خواب و زندگی 
همراه با شور و هیجان می شنوید. و گاهی آنچنان مدهوش این 
داستان ها می شوید که تصمیم می گیرید بعد از نوشیدن فنجان 

چای تان بروید و کسب و کار خود را راه بیندازید.

همــه  این هــا فوق العاده 
هستند. اما، چیزهای زیادی 
وجود دارند که کارآفرینان 
مشتاق نمی شنوند. چیزهایی 
هستند که هیچ کس درباره  
شروع یک کســب و کار به 
شما نخواهد گفت، و من فکر 
می کنم وقت آن رسیده است که یک نفر آنها 

را با شما در میان بگذارد.
کارآفرینی انتخاب من نبود. من یک شغل با 
درآمد شش رقمی و جایگاه خودم را در محل 
کار را برای کارآفرین شــدن ترک نکردم، 
حتی برای یادگیری روند کار به مدرســه  

کسب وکار هم نرفتم.
من در خیابان ها کسب و کار را آموختم…

شــوخی کردم! زمانی که یک کسب وکار 
را برای »دِل« ایجاد و مدیریت می کردم، 
شیوه  به وجود آوردن و مدیریت کسب وکار 
را یاد گرفتم. من در یک اتاقک کار می کردم 
و زمانی که اخراج شدم، تجربیات زیادی را با 

رنج و زحمت به دست آوردم.
شــروع یک کســب و کار جدید، سفری 
باورنکردنی و جذاب است. البته چیزهایی 
وجود دارند که باید به آنها دقت می کردم، 
اما کسی آنها را با من در میان نگذاشت. در 
ادامه با بازده همراه باشید و 8 چیزی را که 
هیچ کس درباره  شروع کسب و کار جدید به 

شما نخواهد گفت را بخوانید.

   1. برای شروع کسب و کار خود به 

اندازه  کافی خوب هستید اما برای 
برنده شدن هنوز آماده نیستید.

شما باید همیشه پیشــرفت کنید و برای 
کارتان وقت بگذارید تــا هر روز بهتر از روز 
قبل باشید. نباید آن قدر صبر کنید تا قبل 
از شروع کار تمام دانش لازم را کسب کنید 
)شما باید همیشــه در حال کسب دانش 
باشید(، اما قبل از رسیدن به جایی که مد 
نظرتان است، باید بیش تر از آن چه اکنون 

می دانید، یاد بگیرید.
مهارت ها و استعدادی که همین حالا دارید، 
برای شــروع کمک تان می کند، اما برای 
موفقیت باید بهتر شوید. شما نمی توانید 
به پیروزی برســید اگر هرگز مهارت هایی 

که شما را به این کار کشاند، بهبود ندهید.

   2. شــما باید خود را در اولویت 
قراردهید.

اگر نتوانیــد از خودتان مراقبــت کنید، 
نمی توانید از دیگران نیــز مراقبت کنید. 
این مراقبت شامل آموزش، هدایت، تربیت، 
راهنمایی و هر کار دیگری که برای رهبری 
کردن لازم اســت، می شــود. اگر نتوانید 
خودتان را هدایت کنید، قــادر به هدایت 

دیگران نیز نخواهید بود.
شما همچنین باید وظایف و فعالیت های تان 
را اولویت بندی کنید، این کار باعث می شود 
به اهداف خود برســید. زمانــی که یک 
کسب وکار جدید را شروع می کنید، نه تنها 
باید بدانید انجام چه کارهایی لازم اســت، 
بلکه باید متوجه باشید که خودتان باید این 
کارها را انجام دهید و مطمئن شوید که تمام 

کارها در پایان روز تکمیل می شوند.
این شما هستید که باید پای تان را از روی 

ترمز بردارید و گاز بدهید!

   3. شــما باید نخستین مشتری 
خودتان باشید.

اگر از محصولات و خدمات خودتان استفاده 

نمی کنید، چرا دیگران باید استفاده کنند؟ 
به علاوه، با استفاده از محصولات خودتان، 
می توانید آنهــا را آزمایش و ارزیابی کنید، 
و دقیقا بدانید که سری دوم محصولات تان 

چه طور باید باشند.
بسیاری از کارشناســان داروی خودشان 
را اســتفاده نمی کنند. چند طــراح وب 
می شناسید که وب گاه شان طراحی ضعیفی 

داشته باشد؟
بهترین سر آشپزها کسانی هستند که غذا 
را قبل از فرستادن به میز مشتری، امتحان 
می کنند. درباره  خودم هم باید بگویم که، 
مشاورها آن چه که به ارباب رجوع خود یاد 
می دهند، به کار نمی برند. اگر می خواهیم 
در کســب وکار خود موفق شویم، باید این 
روند را تغییر بدهیم؛ اگر می خواهیم دیگران 
محصولات ما را استفاده کنند، باید خودمان 

هم از محصولات مان استفاده کنیم.

   4. شما باید بزرگ ترین طرفدار 
خود باشید.

اگر خودتــان از خودتــان حمایت نکنید، 
چرا دیگران باید چنیــن کاری بکنند؟ در 
آغاز، بایــد بزرگ ترین طرفــدار خودمان 
باشیم. باید تیم حمایتی خودمان باشیم. 
باید از خودمان حمایت کنیم و از آن چه باور 
داریم دفاع کنیم. گاهی اوقات ممکن است 
یکه و تنها باشید، اما برای شروع تنها بودن 
غیرقابل اجتناب است. من اغلب کارآفرینانی 
را می بینم که از ترویج و تبلیغ خود هراس 
دارند. آنها می ترسند که »متکبر« خطاب 
شوند یا به عنوان آدم هایی شناخته شوند که 

بی شرمانه خود را تبلیغ می کنند.

   5 . بیش از تصورتــان باید کار و 
تلاش کنید.

ابدا شوخی نمی کنم! موفق شدن )نه فقط 
در کسب وکار بلکه در ورزش، زندگی، عشق 
و غیره( زمان، تلاش، خــون دل خوردن، 

عرق ریختن و اشک های زیادی می طلبد؛ 
احتمالا بیش تر از آن چه تصورش را دارید!

اگر هنوز کارتان را شروع نکرده اید، در مرحله  
»ماه عسل« تلاش برای خلق کسب وکار 
جدیدتان به ســر می برید. ذهن تان حول 
قدم زدن در ساحل، دیر خوابیدن، گشتن 
دور دنیا و غیــره می چرخد، اما در واقعیت 
چنین چیزی وجود ندارد. روزهای طولانی، 
شــب های طولانی، هفته هــای طولانی، 
آخر هفته های طولانی، همه و همه صرف 
ساختن رویا و زندگی جدیدی می شود که 

برای تان خوشبختی به همراه دارند.
غلو نمی کنم، اما دیروز من ۱۳ ســاعت به 
طور پیوســته کار کردم. در نهایت، خسته 
شدم، اما عاشــق کل فرآیند بودم. دیدگاه 
من این است که انجام هر کار ارزشمندی، 
تلاش زیادی می طلبد و شما نه تنها باید در 
خودتان بلکه برای موفقیت کسب وکارتان 

سرمایه گذاری کنید.

   6. چیزهایی وجود دارند که باید 
کنار بگذارید، اگر می خواهید پیروز 

شوید.
تقریبا هر هفته با یک نفر صحبت می کنم 

که می خواهد کسب و کار جدیدی را شروع 
کند یا کسب وکار فعلی خود را بهبود دهد؛ 
اما خواهان فداکاری و حذف بعضی چیزها از 
برنامه  زمانی خود نیست. قطعا در تقویم شما 
چیزی وجود دارد که )هر چه که باشد! ( باید 
آن را ابطال یا حذف کنید، اگر می خواهید 
برای تحقق رویا و کسب وکارتان زمان صرف 
کنید. بله، شــما می توانید زمانی را برای 
اســتراحت، گذراندن با خانواده، دوستان، 
بچه ها و غیره برنامه ریزی کنید، در واقع باید 
هم چنین کاری بکنید، اما اگر می خواهید 
موارد قابل حذف را به دقت بررسی کنید، 
بهتر اســت روی کارهایی تمرکز کنید که 

باید انجام بپذیرند.

   7. نخســتین  ایده  شــما لزوما 
بهترین ایده  شما نیست.

ایده ها فراوان و ارزان هستند. اگر برای شروع 
یک کســب و کار برنامه ریــزی می کنید، 
مواقعی پیش می آید کــه تصور می کنید 
ایده تــان یک ایده  نســبتا خوب اســت. 
نمی خواهم بگویم که این طور نیســت، در 
حقیقت شاید ایده  خوبی باشــد. اما باید 
بگویم که نخســتین ایده های من معمولا 

بهترین ایده هایی که دارم نیستند.
نخستین ایده  شما برای عنوان یک مطلب 
در وبلاگ، طراحی وب گاه یا یک محصول 
جدید هر چه که باشــد مشــکلی نیست 
زیرا بعدها می توان آ نهــا را با موارد بهتری 
جایگزین کرد. در هنگام تولید محصولات 
کسب تجربه می کنید و متوجه می شوید 
که با گذشــت زمان ایده های شما بالغ تر و 
بهتر می شوند. در کنار گذاشتن ایده های 
اولیه تان راحت باشــید و اجازه بدهید که 

ایده هایی بهتر در ذهن تان تولد بیابند.

   8. محصول شما برای همه نیست، 
و قرار نیســت همه مشتری شما 

باشند.
در شــروع کار، تصور می کردم چیزی که 
قرار است ارائه بدهم به درد همه می خورد. 
در حالــی که این طــور نبود و مــن برای 
شناختن مشتری ایده آل خودم، کسی که 
کســب وکار من را تضمین می کند، زمان 
صرف کردم و یاد گرفتم که قرار نیست به 
همه خدمت رسانی کنم. »همه« بازار هدف 
شما نیستند، اما شخص خاصی که مشکل 

خاصی دارد می تواند بازار هدف شما باشد.
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تفاوت کوین و توکن
معمولاً بســیاری از افراد کلمات »کوین« و »توکن« را به عنوان 
مترادف استفاده می کنند و تفاوت کوین و توکن را متوجه نشده اند. 
اما برخلاف تصور عموم، این ها کاملًا به دو مفهوم متفاوت اشــاره 

دارند.
  پس دلیل این اشتباه و تفاوت کوین و توکن چیست؟

در فضای نوظهور و رو به رشد کریپتوکارنسی ها، رواج اصطلاحات 
جدید منجر به سوءبرداشت های اشتباهی از این مفاهیم شده است. 
بنا به تعریف، ارز )کارنسی( یک وسیله مبادله، واحد شمارش و یا 
ذخیره کننده ارزش است. بیت کوین نیز تمامی این ویژگی ها را 
داراست، درنتیجه انتخاب نام »کریپتوکارنسی« برای آن توجیه 
دارد. اما پس از موفقیت بیت کوین، تمامی کوین ها و توکن هایی که 
به طور انبوه تولید شدند »کریپتوکارنسی« نام گرفتند با این وجود 

که بسیاری از آن ها ویژگی های لازم را نداشتند. بنابراین، تفاوت 
کوین و توکن چیست که به اشتباه مترادف هم به کاربرده شدند.

  اما کوین چیست؟
کوین، پولی دیجیتال است که با استفاده از تکنیک های رمزگذاری 
ایجادشده و ارزش را در طول زمان ذخیره می کند. کوین درواقع 
یک معادل دیجیتالی پول است که بیت کوین مشهورترین نمونه 
آن است. بیت کوین، مبتنی بر تکنولوژی بلاک چین است )دفتر 
کلی عمومی که در آن همه تراکنش ها قابل رویت اند(. در این زنجیره 
داده ها به طور جمعی ذخیره و بین شرکت کنندگان شبکه بلاک 
چین به اشتراک گذاشته می شوند. تکنولوژی بلاک چین، شفافیت 
را تضمین می کند و احتمال کلاهبرداری نیز را کاهش می دهد. 
برخی از کوین ها مبتنی بر پروتکل اصلی بیت کوین هستند مثل 
لایت کوین و برخی دیگر بر روی بــلاک چین فعالیت می کنند 

مانند ارز ریپل و مونرو. توجه داشته باشید که کوین ها برای انجام 
کاری فراتر از عملکرد پول در نظر گرفته نشده اند. کوین ها دارای 

ویژگی های مشابهی با پول هستند:
قابل تعویض اند
قابل تقسیم اند
قابل پذیرش اند
قابل انتقال اند

ماندگار هستند
و عرضه محدودی دارند

  مشخصه های اصلی کوین ها عبارتند از:
به بلاک چین باز عمومی متصل اند: به هرکســی این امکان داده 

می شود که به شبکه بپیوندد و در آن شرکت کند.
قابلیت ارسال، دریافت و استخراج دارند.

  از کوین ها در چه مواردی استفاده می شود؟
معمــولاً از کوین هــای دیجیتالــی بــه عنــوان یک 

پول واقعی اســتفاده می شــود. نمونه ای از این کوین ها، همان 
ارز دیجیتــال بیت کویــن، لایت کویــن و مونرو اســت. غالبا 
کوین ها، هدفی فراتــر از کارکرد یک پول دیجیتالــی ندارند. از 
 مــوارد اســتفاده کوین ها می تــوان به چنــد مورد زیر اشــاره 

کرد:
برای انتقال پول )می توانید با استفاده از کوین ها، ارزشی را دریافت 

و ارسال کنید(
به عنوان یک ذخیره کننده ارزش )می توان آن ها را ذخیره و بعداً با 

کالا یا ارزی دیگر مبادله کرد(
یک نوع »واحد« محسوب می شود )می توانید کالاها یا خدمات را 

براساس آن ها قیمت گذاری کنید(
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